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Değerli sanayicilerimiz ve okurlarımız, 
2024 yılı Konya Sanayi Odamız için 
gurur dolu bir yıl olarak geride kaldı. 

Lonca Dergimizin bu sayısında da, Konya Sana-
yi Odamızın 50 yıllık başarılarla dolu serüvenini 
büyük bir gurur ve heyecanla sizlerle buluştu-
ruyoruz. 1974 yılında mütevazı bir başlangıçla 
kurulan Odamız, bugün sadece Konya’nın değil, 
Türkiye’nin sanayi tarihinde önemli bir konuma 
ulaştı. Bu yolculuk hiç şüphe yok ki, azim, kararlı-
lık ve birliktelik hikâyesidir.

Geçmişte, “Konya’da ne sanayisi var” diyenle-
re inat, bir avuç cesur girişimcinin attığı temeller, 
bugün 12 organize sanayi bölgesi, binlerce işlet-
me ve dünya çapında rekabet gücüne sahip bir 
sanayi ekosistemi oluşturdu. Bu başarı, yalnızca 
sanayicilerimizin üretim gücüyle değil, aynı za-
manda şehrimizdeki dayanışma, ortak hedefler 
ve vizyonla ortaya çıktı. 

Odamızın 50. kuruluş yıl dönümüne özel 
hazırladığımız sayımızda, yarım asırlık bu başarı 
öyküsünün tüm detaylarını anlatmaya çalıştık. 
Konya Sanayi Odamızın 50. yılına özel düzenle-
diğimiz Konya Sanayi Gecemizde, Başkanımız 
Mustafa Büyükeğen’in de dediği gibi hem gurur-
landık hem duygulandık. Odamızın  kurulduğu 
1970’li yılların zorlu şartlarını hatırladıkça duygu-
landık, bu zorlu şartlarda ülkesine ve şehrine gü-
venen, sanayicilik yapma azminde olan bir avuç 
öncü iş adamının önderliğinde kurulan Konya 
Sanayi Odamızın başarılarıyla gururlandık. 

Konya Sanayi Gecesi’nde onur konuğumuz 
olan Sanayi ve Teknoloji Bakanımız Mehmet 
Fatih Kacır ve Ticaret Bakanımız Prof. Dr. Ömer 
Bolat, Konya sanayisinin gücüne duydukla-
rı hayranlığı dile getirirken, şehrimizin üretim 
altyapısını daha da güçlendirmek için atılacak 
yeni adımları müjdelediler. Bakanlarımızın ifade-
leri, Konya’nın sadece Türkiye için değil, global 
pazarlarda da rekabetçi bir güç haline gelme 
yolunda emin adımlarla ilerlediğinin en büyük 
kanıtıydı.

Yarım asır boyunca birçok projeyi hayata ge-

çirerek şehrimize değer katan Odamız, yalnızca 
bugünü değil, yarını da planlayan bir vizyonla 
hareket ediyor. Innopark Konya Teknoloji Geliş-
tirme Bölgemiz, Ar-Ge ve tasarım merkezlerimiz, 
enerji verimliliği ve dijital dönüşüm projelerimiz, 
bu vizyonun somut göstergeleridir. Konya sa-
nayisi, yüksek katma değerli üretimle şehrimizi 
geleceğin endüstri merkezlerinden biri haline 
getirmeye devam ediyor.

Gecede, Konya’nın sanayide kat ettiği me-
safeyi gözler önüne seren “50. Yılımızda 50 Fo-
toğrafla Geçmişten Günümüze Konya Sanayisi 
Sergisi” de, geçmişten günümüze uzanan bu 
yolculuğu bir kez daha hatırlattı. 

OTOMOTİV SEKTÖRÜNÜ 
7. KEZ BULUŞTURDUK
Odamız tarafından 2010 yılından bu yana 

gerçekleştirilen ve otomotiv sektörünün marka 
konferansı haline gelen Uluslararası Otomotiv 
Sektörünün Geleceği (OSEG) Konferansı’nın 
7.’sini gerçekleştirdik. Otomotiv Sektöründe Yeni 
Trendler, Dönüşüm ve Etkileri ana temasıyla dü-
zenlediğmiz konferansımızda, Türkiye’nin oto-
motiv sektörüne yön veren isimleri ve uzman 
panelistleri bir araya getirerek, sektörün gelece-
ğini tüm yönleriyle ele aldık. 

YEŞİL DÖNÜŞÜM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK 
ZİRVEMİZİN 3.’SÜNÜ GERÇEKLEŞTİRDİK
Konya Sanayi Odası olarak, Konya sanayisi-

nin yeşil dönüşüme daha hızlı adapte olabilmesi 
için çalışmalarımızı aralıksız sürdürüyoruz. Bu 
kapsamda başlattığımız, Sanayide Yeşil Dönü-
şüm ve Sürdürülebilirlik Zirvelerimizin 3.’sünü 
de gerçekleştirdik. Zirvemizde, alanında çok kıy-
metli panelistlerimiz,  sanayicilerimizle bir araya 
gelerek, Sınırda Karbon Düzenleme Mekanizma-
sı, yeşil dönüşümün finansmanı gibi yeşil dönü-
şümün tüm yönlerini anlattılar.

Dergimizin sayfalarında tüm bu etkinliklerin 
detaylarını okuyabileceksiniz. 

Keyifle okumanız dileği ile...
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Yönetim Yeri: 

1. Organize Sanayi Bölgesi İstikamet 

Caddesi  42300 Selçuklu-KONYA

Tel: 0.332. 251 06 70 (4 HAT)

Fax: 0.332. 248 93 51

kso@kso.org.tr, www.kso.org.tr

Dergide yer alan yazıların tamamı ya da bir 

bölümü, grafikler, fotoğraflar, illüstrasyonlar yazılı 

izin alınmaksızın hiç bir şekilde kullanılamaz, 

yeniden kopya tekniği ile çoğaltılamaz, basılamaz. 

LONCA Dergisi yazılarda değişiklik hakkını saklı 

tutar. İmzalı yazılardaki görüşler yazarına aittir. 

Yayınlanmayan yazılar iade olmaz.

LONCA Dergisi, KONYA SANAYİ ODASI’nın  

yerel süreli yayın organıdır.

4 ayda bir yayınlanır. 

Yayım Tarihi:  Aralık 2024
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KSO, 50. YILINI GÖRKEMLİ BİR GECEYLE TAÇLANDIRDI

50 FOTOĞRAFLA GEÇMİŞTEN GÜNÜMÜZE 
KONYA SANAYİ SERGİSİ’NİN AÇILIŞI YAPILDI

7. OSEG KONFERANSI GERÇEKLEŞTİRİLDİ

TÜRKİYE’NİN EN BÜYÜK YEŞİL SANAYİ ZİRVESİ, KONYA’DA GERÇEKLEŞTİRİLDİ

BAŞKAN BÜYÜKEĞEN, SANAYİCİLERİN
TALEPLERİNİ CEVDET YILMAZ VE BAKANLARA İLETTİ

KONYALI TARIM MAKİNECİLER
EIMA FUARI’NA KATILDI

AİLE ŞİRKETLERİ KURUMSAL YAPI İLE CANLI TUTULMALI

INNOPARK VE ASELSAN KONYA İŞ BİRLİĞİ YAPTI

KONYALI SANAYİCİLERDEN 
AUTOMECHANIKA FUARI’NA ÇIKARMA
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KSO, 50. YILINI GÖRKEMLİ           
BİR GECEYLE TAÇLANDIRDI

Konya Sanayi Odası, 50. kuruluş yıl dönümünü görkemli bir Konya Sanayi Gecesi ile kutladı. 
Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen’in ev sahipliğindeki Konya Sanayi Gecesi’ne 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat, sanayiciler, 
Ankara ve Konya protokolü yoğun ilgi gösterdi. Gecede 6 kategoride 78 plaket takdim edildi.
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Konya Sanayi Gecesi’nde konuşan 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih 
Kacır, ülke sanayisini rekabetçi ve sürdü-
rülebilir bir temelde daha da güçlendir-
mek için çalıştıklarını, Konyalı sanayicilerin 
bunun en yakın şahitlerinden olduğunu 
aktardı. Konya’daki OSB sayısının 12’ye yük-
seldiğini ve buradaki istihdamın 9 binden 
81 bin 290’a ulaştığını dile getiren Bakan 
Kacır, “Konya’mıza 3 endüstri bölgesini 
kazandırdık.  Sanayimizin dijital dönü-
şümüne rehberlik eden model fabrikayı 
şehrimize kurduk. Şehrimizin güçlü üre-
tim altyapısının katma değerli üretimle 
buluşması için Konya’ya 2 teknopark, 22 
Ar-Ge ve 1 tasarım merkezi kazandırdık. 
Şehrimizde gerçekleşecek yeni ya da ila-
ve yatırımlar için 5 bin 496 teşvik belgesi 
düzenledik. 405 milyar lira sabit yatırımın 
ve 88 binden fazla istihdamın önünü açtık.  
Önümüzdeki dönemde ilan ederek sürat-

le devreye alacağımız Bölgesel Gelişme 
Ulusal Stratejimiz kapsamında Konya’da 
gerçekleştireceğimiz vizyon projeleri de 
belirledik.  Konya’nın sanayide, tarımda, 
ulaşımda, savunma ve havacılık sektörle-
rinde yüksek teknolojili üretim ve ihraca-
tını artıracak projeleri kısa sürede inşallah 
gerçekleştireceğiz. Yakın dönemde kamu-
oyuyla detaylarını paylaşacağımız Yerel 
Kalkınma Hamlesi Teşvik Programımız 
kapsamında da Konya’da değer katacak 
yeni özel sektör yatırımlarını şehrimize ka-
zandıracağız.  Biz gözbebeğimiz Konya’yı 
ihya edecek, zengin potansiyelini harekete 
geçirecek tüm adımları kararlılıkla atmayı 
sürdüreceğiz” şeklinde konuştu. 

Kacır, sanayicilerle birlikte omuz omuza 
vererek Konya’ya ve Türkiye’ye değer kat-
maya devam edeceklerini, yeni hedeflere 
hep beraber ulaşacaklarını sözlerine ekledi. 

BAKAN BOLAT: “KONYA, 
SANAYİDE DEVRİM YAPTI”
Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat ise, 

Konya’nın ülkenin önde gelen, güçlü eko-
nomisi olan sanayi şehirlerinden biri olma-
sında şehirdeki birlik ve beraberliğin çok 
önemli olduğunu söyledi. Konya sanayisi-
nin gelişimini kendi gözlemleriyle anlatan 
Bakan Bolat, “40 yıl önce 21 yaşındaydım. 
Konya şehir merkezini ilk defa o zaman 
gördüm. O zaman Konya’da bir çimento 
fabrikası, bir şeker fabrikası vardı, un fab-

rikaları ve makarna fabrikası vardı. Aradan 
geçen yıllarda KOBİ’lerin öz sermayesiyle 
Konya’da büyük bir sanayi hamlesi başla-
dı. Daha önce ağır sanayi faaliyetleri vardı, 
2002 yılı sonundan bu yana Anadolu’da 
nasıl bir ekonomi devrimi, sanayi devrimi 
yaşandıysa Anadolu’nun simgesi olan Kon-
ya’da da aynı sanayi devrimi başladı. Bugün 
Konya’mız sadece gıda sanayi ile anılmıyor, 
otomotiv yan sanayi ile ana sanayiyle, ma-
kine sanayiyle, savunma sanayiyle, ayakka-
bı sanayiyle anılıyor” ifadelerini kullandı. 

Konya’nın dış ticaret fazlası vererek, 
ülkemize katma değer kazandırdığına işa-
ret eden Bakan Bolat, “Konya’nın ihracatı 
2002’de 130 milyon dolardı, bugün 3.3 mil-
yar dolar. 24 katı bir artış var.  İnşallah daha 
da ileriye gideceğiz ve Konya Anadolu’da 
gelişmenin kalkınmanın lokomotifliğini 
yapmaya başladı bu daha da ileri gidecek-
tir” diye konuştu. 
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KONYA SANAYİ ODASI, ‘KONYA’DA 
NE SANAYİSİ VAR’ DİYENLERE 
RAĞMEN KURULDU
Konuşmasına, “Bugün hem gururluyuz 

hem de coşku doluyuz” diyerek başlayan 
Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Bü-
yükeğen ise, 1974 yılında dönemin zorlu 
şartlarında kurulan Konya Sanayi Odası’nın 
sürekli artan başarılarla 50. yılına ulaştığını 
söyledi. Konyalı sanayicilerin her zaman 
zoru başarma gayreti içinde olduklarına, 
Oda’nın kuruluşunun da bu azmin en gü-
zel örneklerinden biri olduğuna dikkat 
çeken Başkan Büyükeğen, Konya Sanayi 
Odası’nın ‘Konya’da ne sanayisi var’ diyen-
lere rağmen kurulduğunun altını çizerek, 
“Konya Sanayi Odamız, 1970’lerin zorlu 
şartlarında, ülkesine güvenen ve geleceğe 
umutla bakan öncü bir avuç iş adamı tara-
fından kuruldu. 1974 yılında, 8 meslek ko-
mitesinde kurulan Konya Sanayi Odamız, 
bugün 24 meslek komitesiyle Konya’daki 
tüm sanayi sektörlerini temsil eden güçlü 
bir yapıya kavuştu. Yine yarım asırlık bu 
süreçte, üye sayımız 15 kat artarak, 165’ten 
2 bin 430’a ulaştı.  Bugün üyelerimiz, 120 
binin üzerinde insanımıza doğrudan is-

tihdam sağlayarak, Konya’mıza iş oluyor, 
aş oluyor, 194 ülkeye yaptıkları ihracatla 
Konya markasını dünyada temsil ediyorlar” 
şeklinde konuştu. 

Büyükeğen, kuruluşundan bu yana 
Oda’da görev yapan tüm başkanlara, yö-
netim kurlu üyelerine, meclis başkanlarına, 
meclis üyelerine, meslek komitesi üyeleri-
ne, sanayicilere ve profesyonel çalışanlara 
teşekkür etti. 

KSO, 5 YILDIZLI HİZMET VERİYOR, 
GELECEĞİN KONYA’SINI 
ŞEKİLLENDİRİYOR
Konya Sanayi Odası’nın yarım asırlık 

yolculuğunda A seviyede akredite olarak 
üyelerine 5 yıldızlı hizmet sunan bir Oda 
haline gelmeyi başardığına işaret eden 
Başkan Büyükeğen, Oda’nın hayata ge-
çirdiği ulusal ve uluslararası projelerle de 
sanayinin gelişmesine, şehrin ve ülkenin 
kalkınmasına öncülük ettiğini vurguladı.  

KSO’nun geliştirdiği projelerin sade-
ce bugünün ihtiyaçlarını karşılamadığını, 
geleceğin Konya’sını da şekillendirdiğini 
aktaran Büyükeğen, şöyle devam etti: 
“Odamızın öncülüğünde şehrimize kazan-
dırılan Innopark Konya Teknoloji Geliştir-
me Bölgemiz, bölgemizin yüksek teknoloji 
üretim kabiliyetinin gelişmesinde öncü 
rol oynuyor. Innopark’taki firmalarımız, sa-
nal gerçeklik, otonom sistem, yapay zekâ, 

siber güvenlik, robotik haberleşme, biyo-
teknoloji gibi alanlarındaki ticarileşmiş üre-
timleriyle, Konya’mızın sanayi geleceğini 
yüksek katma değer odaklı yeni bir rotaya 
soktu. Enerji Verimliliği Etüt Merkezimiz, sa-
nayi işletmelerimiz ve kamu kurumlarımıza 
ait 104 ayrı lokasyonda yaptığı enerji etüt 
çalışmaları ile bölgemizde 6 milyon do-
lardan fazla enerji tasarrufu imkanı sundu.  
Ahitürk Mesleki Yeterlilik Belgelendirme 
Merkezimiz, sanayimizin ihtiyaç duyduğu 
insan kaynağının yetiştirilmesine, ortağı 
olduğumuz Konya Model Fabrika ise, işlet-
melerimizin verimlilik ve dijital dönüşümü-
ne katkı vermeye devam ediyor. Sanayici-
lerimizden gelen talepler doğrultusunda, 
sadece bu yıl döküm ve savunma sanayi 
sektörlerimizde 15 milyon Euro’luk UR-GE 
Projesi’ni hayata geçirdik.”

“KONYA, SANAYİCİLERİMİZİN 
BAŞARISI İLE NE KADAR 
GURUR DUYSA AZ”
Konuşmasında Konya’yı güçlü bir sa-

nayi şehri haline getiren Konyalı sanayici-
lere teşekkür eden KSO Başkanı Mustafa 
Büyükeğen, sanayicilerin özverili çalışma-
larıyla Konya Organize Sanayi Bölgesi’nin 
Türkiye’nin ikinci büyük OSB’si haline geldi-
ğini, şehirde toplam 12 OSB, 128 sanayi si-
tesi kurulduğunu ve buralarda 204 binden 
fazla kişinin istihdam edildiğini söyledi. 

Büyükeğen, “Bugün Konya’mız 3 bin 484 
ihracatçı firma ile her yıl yeni bir ihracat 
rekoru kırıyorsa, 3.3 milyar doları aşan yıllık 
ihracat rakamı ile Türkiye’nin en fazla ihra-
cat yapan 10 şehri arasındaysak, ihracatı-
nın yüzde 95’i sanayi mamullerinden olu-
şan güçlü bir sanayi şehri ve Türkiye’nin dış 
ticaret fazlası veren nadir illerinden biriysek 
bu gurur sanayicilerimizin gururu. Bu şehir 
sanayicilerimizin başarısı ile ne kadar gurur 
duysa az” diye konuştu. 
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VALİ AKIN: “KONYALI 
SANAYİCİLERİN ÇABALARI, 
ÜLKE EKONOMİSİNİN BÜYÜMESİNE, 
İSTİHDAMIN ARTMASINA 
KATKI SAĞLAYACAK”
Konya Valisi İbrahim Akın da, Konya 

sanayisinin dünya standartlarında üretim 
yapan bir yapıda olduğunu vurguladı. Vali 
Akın, Konya Sanayi Odası’nın global pazar-
larda Türkiye’yi temsil eden bir merkeze 
dönüştüğünü ifade ederek, “50 yıl önce 
büyük cesaretle atılan adımlar, gelece-
ğe duyulan inancın da bir göstergesidir. 
Konya Sanayi Odamız, global pazarlarda 
Türkiye’yi temsil eden bir merkeze dönüş-

müştür. Bu dönüşüm, tüm sanayicilerimi-
zin, girişimcilerimizin ve çalışanlarımızın 
müşterek eseridir. Konya sanayisi, ülkemi-
zin güçlü geleceğini inşa ederken çevresel 
sürdürülebilirlikten toplumsal faydaya ka-
dar birçok alanda örnek çalışmalar yürüt-
mektedir. Konya sanayisinin başarılarının 
temelinde, sanayicilerimizin azmi, yenilikçi 
bakış açısı ve Konya Sanayi Odası’nın li-
derliğinin yanında devletimizin ve değerli 
bakanlarımızın ilimizin sanayisine verdik-
leri güçlü destek yatmaktadır. İnanıyorum 
ki, tüm bu çabalar, ülkemiz ekonomisinin 
büyümesine, istihdamın artmasına ve tek-
nolojik gelişimin hızlanmasına doğrudan 
katkı sağlayacaktır” şeklinde konuştu. 

ALTUNYALDIZ: “KONYA NİTELİKLİ 
İHRACATIN BAŞ ŞEHRİ OLMA 
YOLUNDA İLERLİYOR”
Konya Milletvekili Ziya Altunyaldız, 

Konya’nın sadece tarımsal sanayide değil, 
nitelikli üretimiyle, katma değerli ihraca-
tıyla savunma sanayi başta olmak üzere 
pek çok alanda Türkiye Yüzyılı’nın sanayi 
hamlesine önemli katkılar sağlayan şehir-
lerin başında geldiğini söyledi. Altunyaldız, 

şöyle devam etti: “Konya’mız ülkemizin 
ihracatına da çok büyük katkılar sunuyor. 
Yıllıklandırılmış ihracatımızın değişimine 
baktığımızda Türkiye genelinde son 17 
aydır pozitif ayrışan Konya’mız ekim ayı iti-
bariyle yeni bir rekora imza atmıştır. Cum-
hurbaşkanımızın deyimiyle ticaret akıncı-
larımız ihracatçılarımıza sanayicilerimize 
çalışanlarımıza bu başarıları için yürekten 
teşekkür ediyorum.  Türkiye’nin en fazla 
ihracat yapan 10. ili konumundaki Konya 
aynı zamanda en fazla rekabetçi sektöre 
sahip 8. şehir konumunda.  Konya nitelikli 
ihracatında baş şehri olma yolunda emin 
adımlarla ilerliyor.”
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ALTAY: “SANAYİCİMİZ, KENDİSİ İÇİN 
DEĞİL, ÇALIŞANLARI İÇİN, 
MEMLEKETİ İÇİN ÜRETİYOR”
Daha sonra konuşan Konya Büyükşe-

hir Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay, 
tarımla başlayan Konya endüstrisisinin, 
bugün Türkiye’nin en güçlü sanayilerin-
den biri haline geldiğini, kendini sanayi 
şehri olarak tüm dünyaya kabul ettirdiğini 
söyledi. İstihdamın önemine dikkat çeken 
Başkan Altay, “Şehri ne kadar imar edersek 
edelim eğer insanlara istihdam oluştura-
mazsak iş bulamazsak insanların bu şehir-

de yaşaması mümkün değil. Birçok sanayi-
cimiz de artık kendisi için üretmekten çok 
çalışanlar için, memleketimiz için üretiyor 
ve gayret ediyor. Biliyorum bu çok zor bir 
yolculuk ama şundan emin olabilirsiniz ki 
bu yolculukta yalnız değilsiniz büyükşehir 
belediyemiz ve ilçe belediyelerimiz olarak 
her zaman sizlerin yanındayız. İnşallah hep 
birlikte Konya’mızı çok daha güzel yarınlara 
hazırlayacağız” ifadelerini kullandı. 

MEHMET ALİ İNAN’DAN 
SANAYİCİLERE TEŞEKKÜR 
1992-1999 yılları arasında Konya Sa-

nayi Odası Başkanlığı görevini yürüten, 
KSO’nun hayatta olan en eski Başkanı Meh-
met Ali İnan da, gecede yaptığı konuşma-
da, 1992 yılında Oda Başkanlığı görevine 
seçildiğini, Oda’nın o dönemde bütçesinin 
ekside, hizmet binasının 7 yıldır tamamlan-
mamış halde olduğunu ifade ederek, “Kon-
ya sanayisi o günlerden bugünlere geldi. 
Bugün de, böyle güzel bir organizasyonda 
bir araya gelmemizi sağlıyor. 35 yıl önce ne 
haldeydik, maaşını ödeyemeyen bir Oda-

dan bugün bu hale geldik. Bugün Konya 
Organize Sanayi Bölgesi’nde 65 binden 
fazla istihdamımız var. Hepinize teşekkür 
ediyorum” ifadelerini kullandı.

Geceye katılan protokolün katılımı ile 
Konya Sanayi Odası’nın kurucu yönetim 
kurulu başkanlarına, geçmiş dönem mec-
lis başkanlarına, geçmiş dönem yönetim 
kurulu başkanlarına, Oda üyeliğinde 50. ve 
40. yılını dolduran üyelerle Oda’da en uzun 
süre görev yapan personellere 6 farklı ka-
tegoride 78 plaket verildi. 
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Sanayi ve Teknoloji Bakanı M. 
Fatih Kacır ve Ticaret Bakanı Prof. 
Dr. Ömer Bolat, Konya Sanayi 
Odası’nın kuruluşunun 50. yılına 
özel hazırlanan “50 Fotoğrafla 
Geçmişten Günümüze Konya 
Sanayi Sergisi”nin açılışını yaptı. 
Kurdela kesiminin ardından Kon-
ya Sanayi Odası Kurumsal İletişim 
Müdürü Fatih Ulutaş tarafından, 
Bakan Kacır, Bakan Bolat ve bera-
berindeki heyete sergide yer alan 
fotoğraflarla ilgili bilgi verildi.

Konya Sanayi Odası’nın kuruluşunun 50. yılına özel olarak, Konya sanayisinin 
gelişim sürecini ele alan “Konya Sanayi Tarihi” kitabı yayımlandı. 50. yıl vesilesiyle 
hazırlanan bu eser tahıl ambarı olarak anılan Konya’nın 
sanayi devi olma yolun-
daki kararlılığını ve bu 
süreçte iz bırakan duayen 
sanayicilerin hikayelerini 
içeriyor. Konya Sanayi Oda-
sı Kurumsal İletişim Müdü-
rü Fatih Ulutaş tarafından 
kaleme alınan Konya Sanayi 
Tarihi kitabı, Konya’nın sanayi 
serüvenine tanıklık eden bir 
kaynak olma özelliği taşıyor.

KONYA SANAYİ TARİHİ 
KİTABI YAYIMLANDI

50 FOTOĞRAFLA GEÇMİŞTEN GÜNÜMÜZE 
KONYA SANAYİ SERGİSİ’NİN AÇILIŞI YAPILDI



Konya Sanayi Odamız yarım 
asırlık yolculuğu boyunca, 
A seviyede akredite olarak 
üyelerine 5 yıldızlı hizmet 
sunan bir Oda haline 
gelmeyi başardı. 
Oda olarak hayata 
geçirdiğimiz projeler, 
sadece bugünün 
ihtiyaçlarını karşılamakla 
kalmıyor, aynı zamanda 
geleceğin Konya’sını da 
şekillendiriyor
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Konya Sanayi Odamız yarım asırlık 
yolculuğu boyunca, A seviyede akredite 
olarak üyelerine 5 yıldızlı hizmet sunan bir 
Oda haline gelmeyi başardı.  Oda olarak 
hayata geçirdiğimiz projeler, sadece bu-
günün ihtiyaçlarını karşılamakla kalmıyor, 
aynı zamanda geleceğin Konya’sını da şe-
killendiriyor.

Bugün bizim için, şehrimiz için çok an-
lamlı, gurur dolu, bir o kadar da coşkulu bir 
gün. Hem gururluyuz, hem de coşku do-
luyuz. Çünkü, bir yandan, geçmişin hatıra-
larını yad ederken, diğer yandan geleceğe 
dair umutlarla doluyuz.  Bizim için böylesi-
ne önemli olan Konya Sanayi Odamızın 50. 
yaşını kutladığımız bu anlamlı gecemize 
katılarak bizleri yalnız bırakmayan sayın 
Bakanlarımız başta olmak üzere, şehir için-
den ve şehir dışından katılan çok değerli 
konuklarımıza şükranlarımı sunuyorum.

Ancak, asıl teşekkürü sanayimizin, üre-
timin mimarları çok kıymetli sanayicilerimi-
ze, bu büyük hikâyenin sessiz kahramanla-

rına borçluyuz. Sanayicilerimizin alın teri, 
vizyonu ve azmi sayesinde bugün gururla 
bir aradayız. Onlarla iftihar ediyoruz. Allah 
tüm sanayicilerimizden razı olsun. 

ODAMIZ, ‘KONYA’NIN NE SANAYİSİ 
VAR?’ DİYENLERE RAĞMEN KURULDU

Konyalılar her zaman zoru başarmanın, 
imkansızı gerçeğe dönüştürmenin peşin-
de olmuş, bununla da başarı göstermiştir. 
50. yaşını kutladığımız Konya Sanayi Oda-
mız bu azmin en güzel örneğidir. Konya 
Sanayi Odamız, 1970’lerin zorlu Türkiye’sin-
de, ülkesine güvenen ve geleceğe umutla 
bakan bir avuç öncü iş adamı tarafından 
kuruldu. En uzun yolculuklar, atacağınız 
ilk adımla başlar, derler. 1974 yılında 165 
sanayicinin attığı bu ilk adım, sürekli artan 
başarılarla 50. yılına ulaştı. 

“Konya’nın ne sanayisi var, Sanayi 
Odası kurup da ne yapacaksınız” diyenle-
re rağmen Konya Sanayi Odamız kuruldu. 
50 yıl önce 8 meslek komitesinde kurulan 
Konya Sanayi Odamız, bugün 24 meslek 

komitesiyle Konya’daki tüm sanayi sektör-
lerini temsil eden güçlü bir yapıya kavuştu. 
Yarım asırlık bu süreçte, üye sayımız 15 kat 
artarak, 165’ten 2 bin 430’a ulaştı.  Bugün 
üyelerimiz, 120 binin üzerinde insanımıza 
doğrudan istihdam sağlayarak, Konya’mıza 
iş oluyor, aş oluyor.  Yine üyelerimiz, 194 
ülkeye ihracat yaparak Konya markasını 
dünyada temsil ediyorlar. Bu başarılara 
imza atan üyelerimize, kuruluşundan bu 
yana Odamızda görev yapan yönetim ku-
rulu başkanlarımıza, meclis başkanlarımıza, 
Odamızın organlarında görev alan tüm sa-
nayicilerimize, çalışma arkadaşlarımıza bir 
kez daha teşekkür ediyorum. Ahirete irtihal 
edenleri rahmetle anıyorum. 

KSO’NUN PROJELERİ KONYA’NIN 
GELECEĞİNİ İNŞA EDİYOR
Konya Sanayi Odamız yarım asırlık 

yolculuğu boyunca, A seviyede akredite 
olarak üyelerine 5 yıldızlı hizmet sunan bir 
Oda haline gelmeyi başardı. Hizmet kali-
tesinin yanı sıra, hayata geçirdiği ulusal ve 

PROJELERİMİZLE GELECEĞİN 
KONYA’SINI İNŞA EDİYORUZ
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uluslararası projelerle sanayimizin gelişme-
sine, şehrimizin kalkınmasına öncülük etti.  
Oda olarak hayata geçirdiğimiz projeler, 
sadece bugünün ihtiyaçlarını karşılamakla 
kalmıyor, aynı zamanda geleceğin Kon-
ya’sını da şekillendiriyor. Odamızın öncü-
lüğünde şehrimize kazandırdığımız Inno-
park Konya Teknoloji Geliştirme Bölgemiz, 
bölgemizin yüksek teknoloji üretim kabi-
liyetinin gelişmesinde öncü rol oynuyor. 
Innopark’taki firmalarımız sanal gerçeklik, 
otonom sistem, yapay zekâ, siber güven-
lik, robotik haberleşme, biyoteknoloji gibi 
alanlarındaki ticarileşmiş üretimleriyle, 
Konya’mızın sanayi geleceğini yüksek kat-
ma değer odaklı yeni bir rotaya soktu. 

Enerji Verimliliği Etüt Merkezimiz, sa-
nayi işletmelerimiz ve kamu kurumlarımıza 
ait 104 ayrı lokasyonda yaptığı enerji etüt 
çalışmaları ile bölgemizde sadece bu yıl 6 
milyon dolardan fazla enerji tasarrufu im-
kanı sundu. 

Ahitürk Mesleki Yeterlilik Belgelendir-
me Merkezimiz, sanayimizin ihtiyaç duy-
duğu insan kaynağının yetiştirilmesine, 
ortağı olduğumuz Konya Model Fabrika 
ise işletmelerimizin verimlilik ve dijital dö-
nüşümüne katkı vermeye devam ediyor.

Sanayicilerimizden gelen talepler doğ-

rultusunda, sektörlerimize yönelik çalış-
maları da hayata geçirmeyi sürdürüyoruz. 
Sadece bu yıl döküm ve savunma sanayi 
sektörlerimizde 15 milyon Euro’luk URGE 
Projesi hayata geçirdik.

Yine Odamız tarafından düzenlenen 
Konya Savunma Sanayi ve Tedarikçi Buluş-
malarımız,  Uluslararası Otomotiv Sektö-
rünün Geleceği-OSEG Konferansımız, Sa-
nayide Yeşil Dönüşüm ve Sürdürülebilirlik 
Zirvelerimiz, Mesleki Eğitim İstihdam Fua-
rımız, Konya Ekonomi Forumumuz sade-
ce sektörlerimizin ya da şehrimizin değil, 
ülkemizin gelecek vizyonuna değer katan 
projeler arasında yer aldı. İnşallah bugüne 
kadar olduğu gibi bundan sonra da üye-
lerimizden aldığımız güçle, sektörlerimizin, 
şehrimizin ve ülkemizin geleceğine ışık 
tutacak yeni vizyoner projeler üretmeye, 
yatırımlar yapmaya devam edeceğiz. 

BU ŞEHİR SANAYİCİLERİMİZLE 
NE KADAR GURUR DUYSA AZ
Sanayicilik bir tutkudur, bir hayat tarzı-

dır. Sanayicilerimiz, tüm zorluklara göğüs 
gererek, ekonomik ve siyasal çalkantıları, 
küresel boyuttaki dev dalgaları aşarak, 
Konya’mızı güçlü bir sanayi şehri haline 
getirdi. Bugün Konya Organize Sanayi Böl-
gemiz, Türkiye’nin ikinci büyük organize 

sanayi bölgesi haline geldiyse, şehrimizde 
12 organize sanayi bölgemiz, 128 sanayi 
sitemiz varsa, tüm bu OSB’lerde ve sanayi 
sitelerinde 204 binden fazla insanımız ça-
lışıyor, evine aş götürüyorsa bu sanayicile-
rimizin başarısıdır. Bugün; 3.484 ihracatçı 
firma ile, her yıl yeni bir ihracat rekoru kı-
rıyorsak,  3.3 milyar doları aşan yıllık ihra-
cat rakamı ile Türkiye’nin en fazla ihracat 
yapan 10 şehri arasındaysak, ihracatının 
yüzde 95’i sanayi mamullerinden oluşan 
güçlü bir sanayi şehri isek, Türkiye’nin dış 
ticaret fazlası veren nadir illerinden biriy-
sek bu gurur sanayicilerimizin gururudur. 
Bu şehir sanayicilerimizle, onların başarısı 
ile ne kadar gurur duysa az. 

Kuruluşundan bu yana Odamızda gö-
rev yapan tüm başkanlarımıza, yönetim 
kurulu üyelerimize, meclis başkanlarımıza 
ve meclis üyelerimize, meslek komitesi 
üyelerimize, odamızın temel taşını oluş-
turan, Konya’mızı güçlü bir sanayi şehri 
haline getiren üyelerimize, profesyonel ça-
lışanlarımıza bir kez daha teşekkür ediyo-
rum. Yarım asırlık yolculuğumuz boyunca 
bizimle birlikte olan, iş birliği yapan, şehri-
mizin sanayi kültürünün gelişmesine katkı 
sunan herkesten Allah razı olsun. 

Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen ve Meclis Başkanı Memiş Kütükcü, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı M. Fatih Kacır ile Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat’a Konya Sanayi Tarihi kitabı takdim etti.



Konya Sanayi Odası’nın 50. kuruluş yıl-
dönümü münasebetiyle düzenlenen bu 
özel gecede sizlerle bir arada olmaktan 
büyük mutluluk duyuyorum.

Selçuklu’nun başkenti, Mevlâna Haz-
retleri’nin gönül pınarı, sanayinin, tarımın, 
ticaretin, ilim ve irfanın şehri Konya’nın 
gönlümüzde ayrı bir yeri var.  Anadolu’nun 
kalbi Konya’mız ülkemizin üretim zincirin-
deki en güçlü halkalardan bir tanesidir. 
Biliyoruz ki Konya’nın gücü Anadolu’nun 
gücüdür, Türkiye’nin gücüdür. Bu gücü 
her daim daha ileriye taşıma kararlılığıyla 
hareket eden, ekonomimizin ve sanayimi-
zin önemli kuruluşlarından biri olan Kon-
ya Sanayi Odamızın 50. yılını bu vesileyle 
tebrik ediyorum. Başarılı çalışmalarınızın 
devamını temenni ediyorum. 

Türkiye’yi ihya etmeye talip olduğu-
muz 2002 yılından önce ülkemizin üretimi 
geride bırakılmış, sahip olduğu potansiyeli 
bastırılmış, insanı kabuğuna çekilmiş, her 
alandaki kabiliyetleri sindirilmiş bir vazi-

yetteydi.   Kolları sıvadık ve ayağı yere sağ-
lam basan politikalarla 22 yılda ülkemize 
asırlık kazanımlar sığdırdık. Milli gelirimizi 
236 milyar dolardan 1,1 trilyon dolara çıka-
rarak Türkiye’yi satın alma gücü paritesine 
göre Dünya’nın en büyük 11. ekonomisi 
haline getirdik. Türkiye bugün;askeri in-
sansız hava aracı üretiminde dünyada, ti-
cari araç, beyaz eşya, düz cam, çimento ve 
güneş paneli üretiminde Avrupa’da lider 
konumdadır.  Tüm dünyada sanayileşme-
nin temelini oluşturan demir çelik üreti-
minde Avrupa’da lider ülkelerden biriyiz. 
Türkiye artık Çin’den sonra Orta Avrupa’ya 
kadar uzanan kuşakta en fazla ürünü en 
rekabetçi şekilde ihraç edebilen ülkedir.

DESTEK ENSTRÜMANLARIMIZI 
SANAYİCİMİZİN İHTİYAÇLARINA 
UYGUN OLARAK SÜREKLİ 
GÜNCELLİYORUZ
Önümüzdeki dönemde katma değerli 

üretim, yeşil ve dijital dönüşümü gerçek-
leştirerek Türk sanayisinin 3 ana sacaya-

ğı üzerinde yükselmesini sağlayacağız. 
Yüksek verimli, sürdürülebilir ve sürekli, 
rekabetçi bir üretim anlayışıyla yeşil ve 
dijital dönüşümü gerçekleştirmek stra-
tejik hedeflerimizin en üst sıralarında yer 
alıyor. Bu hedeflere ulaşma adına, destek 
enstrümanlarımızı sanayicimizin ihtiyaç-
larına ve koşullara uygun olarak sürekli 
güncelliyor, doğru zamanda uyguluyoruz. 
Yüksek teknoloji yatırımları için Ar-Ge’den 
seri üretime uçtan uca bütüncül bir des-
tek mekanizması içeren “Teknoloji Odaklı 
Sanayi Hamlesi Programı”nı devreye al-
dık. Makine, mobilite, üretimde yapısal 
dönüşüm, sağlık ve kimya ürünleri ve di-
jital dönüşüm alanlarında 102 milyar liralık 
yatırımı harekete geçirdik. Programımızın 
Yükselen Yenilikçi Teknolojiler Çağrısı sa-
nayicimizden yüksek düzeyde ilgi gördü. 
Çağrı kapsamında aldığımız projelerin 
değerlendirme çalışmalarına devam edi-
yoruz. Dış ticaret açığımızın yüzde 85’ini 
oluşturan  284 yüksek teknoloji ürününe 

GÖZBEBEĞİMİZ KONYA’YI İHYA EDECEK 
ADIMLARI KARARLILIKLA ATACAĞIZ

Konya’da değer katacak 
yeni özel sektör 
yatırımlarını şehrimize 
kazandıracağız.  
Biz gözbebeğimiz 
Konya’yı ihya edecek, 
zengin potansiyelini 
harekete geçirecek 
tüm adımları 
kararlılıkla atmayı 
sürdüreceğiz
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yönelik yatırımları hızlandırmak amacıyla 
Yatırım Taahhütlü Avans Kredisi Progra-
mı’nda Merkez Bankası ile iş birliği gerçek-
leştirdik. Merkez Bankamızın 300 milyar 
liralık kaynak tahsis ettiği bu programda; 
Bakanlık olarak yatırım projelerinin değer-
lendirme sorumluluğunu üstlendik.  Tari-
himizin en büyük ölçekli teşvik programı 
HIT-30 Yüksek Teknoloji Yatırım Progra-
mı’yla yatırımcılarımıza proje bazlı yatırım 
teşviklerimizin yanında pazar geliştirme 
destekleri, cazip koşullarda finansman ve 
uygun yatırım alanları sunuyoruz.  Ekono-
mimizin lokomotif sektörlerinin sürdürü-
lebilirlik ve verimlilik odaklı dönüşümünü 
destekleyecek yeni projeleri de ivedilikle 
devreye alıyoruz.

KONYA’YI İHYA EDECEK TÜM 
ADIMLARI ATMAYI SÜRDÜRECEĞİZ
Ülkemiz sanayisini yatırım, istihdam, 

üretim, icat ve ihracat rotasında rekabetçi 
ve sürdürülebilir bir temelde daha da güç-
lendirmek için çalışmaya devam edeceğiz.  
Konya’lı sanayicilerimiz de Ülkemizin dört 
bir yanında şehirlerimize değer katacak 

yatırımları hayata geçirme gayretimizin en 
yakın şahitlerindendir. 2002 yılında şeh-
rimizde 8 OSB yer alıyorken biz bu sayıyı 
12’ye çıkardık ve OSB’lerimizdeki istihdamı 
da 9 binden 81 bin 290’a yükselttik.  Kon-
ya’mıza 3 endüstri bölgesini kazandırdık.  
Sanayimizin dijital dönüşümüne rehberlik 
eden model fabrikayı şehrimize kurduk. 
Şehrimizin güçlü üretim altyapısının kat-
ma değerli üretimle buluşması için Kon-
ya’ya 2 teknopark, 22 Ar-Ge ve 1 tasarım 
merkezi kazandırdık.  Şehrimizde gerçek-
leşecek yeni ya da ilave yatırımlar için 5 bin 
496 teşvik belgesi düzenledik. 405 milyar 
lira sabit yatırımın ve 88 binden fazla istih-
damın önünü açtık. 

Önümüzdeki dönemde ilan ederek 
süratle devreye alacağımız Bölgesel Ge-
lişme Ulusal Stratejimiz kapsamında Kon-
ya’da gerçekleştireceğimiz vizyon projeleri 
de belirledik. Konya’nın sanayide, tarımda, 
ulaşımda, savunma ve havacılık sektörle-
rinde yüksek teknolojili üretim ve ihraca-
tını artıracak projeleri kısa sürede inşallah 
gerçekleştireceğiz. Yakın dönemde ka-

muoyuyla detaylarını paylaşacağımız Ye-
rel Kalkınma Hamlesi Teşvik Programımız 
kapsamında da Konya’da değer katacak 
yeni özel sektör yatırımlarını şehrimize ka-
zandıracağız.  Biz gözbebeğimiz Konya’yı 
ihya edecek, zengin potansiyelini hareke-
te geçirecek tüm adımları kararlılıkla atma-
yı sürdüreceğiz. 

MÜTEŞEBBİSLERİMİZLE 
BİRLİKTE, ÜLKEMİZİ YENİ 
HEDEFLERE ULAŞTIRACAĞIZ
Türk sanayinin rekabet gücünü yük-

seltmek ve üretimde verimliliği artırmak, 
yeşil ve dijital dönüşümü hızlandırmak, 
planlı sanayi alanlarını genişletmek adına 
birlikte çalışacağız.  Yatırımcı dostu mev-
zuat düzenlemelerimizle; tüm imkanları-
mızla müteşebbislerimizin yanında olma-
ya, sizleri her daim desteklemeye devam 
edeceğiz. Kıymetli müteşebbislerimizle 
beraber, omuz omuza şehrimize, ülkemize 
değer katmaya devam edeceğiz.  Ülkemizi 
muasır medeniyetlerin de üzerine çıkarma 
tasavvuruyla yeni hedeflere inşallah bera-
berce ulaşacağız.
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Burada olmaktan büyük bir memnu-
niyet duyduğumu ifade etmek istiyorum. 
Konya’nın, ülkemizin önde gelen, güçlü 
ekonomisiyle başarılı şehirlerinden biri ha-
line gelmesinde, birlik ve beraberlik tablo-
sunun çok önemli olduğunu vurgulamak 
isterim. Bir şehirde mülki erkân, STK’lar, 
oda ve borsa başkanları, milletvekilleri ve 
belediyeler bir arada hareket ettiğinde, o 
şehirlerin büyük atılımlar gerçekleştirdi-
ğini görüyoruz. Türkiye’nin farklı bölge-
lerinde bu formülü uygulayan şehirlerin 
geliştiğine, ekonomilerinin ve şehircilik 
anlayışlarının ilerlediğine şahit oluyoruz. 
Hamdolsun Konya, şehirleşme ve beledi-
yecilik anlamında ülkemizin en önde ge-
len şehirlerinden biridir. Emeği geçenlere 

teşekkür ediyor, Konya halkına da şehrin 
gelişimine verdikleri güçlü destek için şük-
ranlarımı sunuyorum.

DÜNYADA TİCARET VE 
REKABET DAHA DA KIZIŞACAK
Dünya zorlu süreçlerden geçiyor; ku-

zeyimizdeki güneyimizdeki sıcak çatışma-
ları, hep birlikte üzülerek görüyoruz, yaşı-
yoruz. Dünya ticaretinde de korumacılık 
eğilimleri ağır basıyor. ABD’de yeni gele-
cek yönetimin şimdiden bazı ülkelere yö-
nelik çok ciddi gümrük vergisi artışları ilan 
ettiklerini görüyoruz. Bunun anlamı, dün-
yada ticaret ve rekabet daha da kızışacak. 
Adeta bir mayın tarlası var. Bu mayın tarla-
sı içinde ülkemizi düzlüğe çıkarmak, yine 
güçlü siyasi istikrarı olan, güçlü ekonomik 

istikrarı ve güçlü büyümesi olan, halkının 
refah düzeyini arttıran bir döneme yeni-
den kavuşturmak azim ve kararlılığındayız.

Son beş yıldır tabi başımıza çok şeyler 
geldi. Bütün dünya gibi, bir covid derdi 
ile karşı karşıya kaldık. Fabrikalar kapandı, 
üretim, ticaret, turizm, ulaştırma durdu. 
Böyle bir dönemi yaşadık. Çok geçme-
den iki komşumuz sıcak savaşa tutuştu-
lar. Dünyada enerji fiyatları dört kat, gıda 
fiyatları iki-üç kat yükseldi. Üzerinden 11 
ay geçmeden 11 vilayetimizi vuran büyük 
deprem felaketi ile karşı karşıya kaldık ve 
53.000 canımız şehit oldu. 11 şehrin, yedi-
si kısmen, dördü çok büyük ölçüde tahrip 
oldu. Bütün bu badirelerden Allah’a şükür-
ler olsun ki çok başarılı bir kriz yönetimi ile 

KONYA’DA SANAYİ DEVRİMİ 
HIZLA İLERLEDİ

2002 sonundan bu yana 
Anadolu’da nasıl bir 
ekonomi devrimi, sanayi 
devrimi yaşandıysa 
Anadolu’nun adeta 
simgesi olan Konya’da 
da aynı sanayi devrimi, 
hizmetler devrimi, 
tarımsal devrim 
başladı ve hızla ilerledi
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Cumhurbaşkanımızın liderliğinde ham-
dolsun bugünlere ulaştık. En az hasarla 
atlatmayı başardık. İşimizin büyük bölümü 
Allah’a şükür Kolaylaşıyor. Bir buçuk iki 
sene zarfında depreminde yaraları tama-
men sarılmış olacak. 

TÜRKİYE, BİR DEV 
OLARAK GÖRÜLÜYOR
Türkiye yurt dışına çıktığımızda, bir dev 

olarak görülüyor. Güçlü ekonomi, güçlü 
ülke, güçlü lideri olan başarılı bir ülke ola-
rak takdir ediliyor. İslam dünyasında, Afri-
ka’da Orta Doğu’da Güney Amerika’da As-
ya’da, her yerde bu şekilde biliniyor. Bunu 
bu millet hep birlikte yaptık. 22 yıldır güçlü 
siyasi istikrar, makro ekonomideki raporlar, 
yeniden yapılanmalar, alt yapımızın-üst 
yapımızın tamamen yenilenmesi ile dün-
yada en yeni ülkelerin başında gelen bir 
ülkemiz var Allaha şükürler olsun. Salgın, 
savaş, deprem gibi felaketlerin yaralarını 
da inşallah bir iki sene içinde tamamen 
sardık mı rahatlama hızla yayılacak, bütün 
toplumun kesimlerine eşit bir şekilde da-
ğıtılacak. 

KONYA’DA SANAYİ 
DEVRİMİ HIZLA İLERLEDİ
Konya’mıza baktığımızda 40 yıl geriye 

gitmek istiyorum. 40 yıl önce 21 yaşınday-
dım. Kütüğüm Ereğli’deydi. Pasaport çıkar-
mak için Konya geldim. Konya’yı ilk defa o 
zaman gördüm. O tarihte Konya’da bir 
çimento fabrikası, bir şeker fabrikası vardı.  

Un fabrikaları vardı, makarna fabrikası var-
dı. Tarıma dayalı bir şehrimiz ve gıdaya da-
yalı bazı sanayilerimizin olduğu, Selçuklu-
nun başkenti kadim medeniyetlerin beşiği 
bizim baba yadigarı, ana yadigârı ata yur-
dumuzdu. Türkiye’de şartlarımız böyleydi. 
Aradan geçen yıllarda öz sermayesini ve 
tasarruflarını arttıran KOBİ’lerin itekleme-
siyle lokomotifliğiyle, Konya’da büyük bir 
sanayi hamlesi başladı. 1970’li yılların ba-
şında rahmetli Erbakan Hocamızın başlat-
tığı ağır sanayi faaliyeti vardı. 

Ülkemizin doksanlı yıllarda 11 hükü-
met değiştirdiği, 25 bankanın battığı, dört 
kamu bankasının batış noktasına gelip, 
devlet tarafından kurtarıldığı dönemler 
geride bırakıldıktan sonra, 2002 sonun-
dan bu yana Anadolu’da nasıl bir ekonomi 
devrimi, sanayi devrimi yaşandıysa Ana-
dolu’nun adeta simgesi olan Konya’da da 
aynı sanayi devrimi, hizmetler devrimi, 
tarımsal devrim başladı ve hızla ilerledi. 
Bugün Konya’mız sadece gıda sanayi ile 
anılmıyor, otomotiv yan sanayi ile ana sa-
nayi ile savunma sanayi ile ayakkabı sanayi 
ile kerestecilik mobilya sanayide makina 
sanayiyle anılıyor. 

KONYA’NIN İHRACATI 24 KAT ARTTI
Bir yerin nüfusu hızla artıyorsa, sanayi-

ler gelişiyor, şehirleşme, belediyecilik güç-
leniyorsa orada ekonomi güçlü demektir. 
Konya’mızın 10 ayda 3.3 milyar dolar ih-
racatı gerçekleşti. Konya ihracat ithalat 

dengesinde büyük bir dış ticaret fazlası 
veriyor, ülkemize katma değer kazandırı-
yor, Allah razı olsun.

Konya’nın ihracatı 2002’de 130 milyon 
dolardı. Bugün 10 ayda, 3.3 milyar dolar 
oldu.  24 katı bir artış var. İnşallah daha 
da ileriye gideceğiz. Konya Anadolu’da 
gelişmenin kalkınmanın lokomotifliğini 
yapmaya başladı bu daha da ileri gidecek. 
Biz Ticaret Bakanlığı olarak ihracata önemli 
destekler veriyoruz. Konya’daki sanayicile-
rimize fuar destekleri, yurt dışı heyet ziya-
ret destekleri, Turquality marka destekleri, 
küresel tedarik zinciri desteği ve UR-GE 
Projeleri anlamında çok ciddi destekler 
veriyoruz. Eximbank desteği, İGE kefalet 
desteği ile Konyalıların yanındayız. 

İhracatçılarımıza beş puan kurumlar 
vergisi indirimini Hazine ve Maliye Bakan-
lığımız sağlıyor. Bunun yanında dövizini 
TL’ye döndüren ihracatçılarımıza tutarın 
yüzde 2’si kadar nakit döviz dönüşüm 
desteği veriliyor. Özellikle merkez Banka-
sı reeskont kredileri, Eximbank ve diğer 
bankalar üzerinden yüzde 26 maliyetle 
sağlanıyor. 2026’dan itibaren depremin 
devlet bütçesi içindeki payı çok azalacak 
ve büyük bir rahatlama meydana gelecek, 
oda inşallah bütün toplumsal kesimlere 
adilane bir şekilde dağıtılacak. Hem eko-
nomimiz hem sanayilerimiz, çiftçilerimiz, 
esnafımız, emeklilerimiz ve KOBİ’lerimiz 
de rahatlatılacak.
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Konya’mız bugün sadece tarımsal 
üretimde değil nitelikli üretimiyle, katma 
değerli ihracatıyla, savunma sanayii baş-
ta olmak üzere teknoloji yoğun ürünler 
ile ülkemizin Türkiye Yüzyılı yürüyüşüne 
katkı sunuyor. Konya’mızın sanayileşme 
serüvenini, Rahmetli Erbakan Hocamızın 
1975 yılında Başbakan Yardımcısı olduğu 
dönemde, tüm engellemelere rağmen 
milli sanayimizi geliştirme anlayışıyla te-
mellerini attığı TÜMOSAN’ın kuruluşuna 
değin götürmek mümkündür. Erbakan 
Hocamızın o gün ektiği tohum filizlendi, 
büyüdü ve bugün adeta bir çınar haline 
geldi.  Özellikle 2002 yılından günümüze 
Konya’nın sanayileşme ve ihracat anlamın-
da geldiği nokta takdire şayandır. 

Türkiye ekim ayı itibarıyla yıllıklandırıl-
mış bazda 262,3 milyar dolarlık ihracatıyla 
şimdiye kadarki en yüksek ihracatına ulaş-
tı. Orta Vadeli Programı’mızda 2024 yılını 
264 milyar dolarlık ihracat ile kapatmayı 
öngörüyoruz. İnşallah bu hedefimize de 
ulaşacağız. Ülkemizin nitelikli üretim ve 
katma değerli ihracat yolculuğu kararlılık-
la devam ediyor. Konya’mız da sahip oldu-
ğu potansiyel ile bu yürüyüşe muazzam 
bir katkı sunuyor. Yıllıklandırılmış ihraca-
tımızın değişimine baktığımızda Türkiye 
genelinden son 17 aydır pozitif ayrışan 
Konya’mız bu alanda yeni bir rekor kırdı. 
İhracat pazarlarımızdaki ekonomik yavaş-
lama hepimizin malumuyken böylesine 
başarılı bir performansta emeği büyük 

olan, Sayın Cumhurbaşkanımızın deyimiy-
le ticaret akıncılarımız, ihracatçılarımıza 
hepinizin huzurunda gönülden teşekkür-
lerimi sunuyorum.

KONYA KATMA DEĞERLİ 
İHRACATTA ÖNE ÇIKIYOR
Hiç şüphe yok ki, başarılı bir ihracat 

performansı, nitelikli bir üretim yetkinli-
ğiyle mümkün. Bugün Türkiye’nin en fazla 
ihracat yapan 10. ili konumundaki Konya 
aynı zamanda en fazla rekabetçi sektöre 
sahip 8. şehir konumunda. Sanayi bölge-
leri, AR-GE ve tasarım merkezleri, sanayiyle 
güçlü iş birliği kuran üniversiteleri, tekno-
loji geliştirme bölgeleri ve endüstri bölge-
leri ile Türkiye’nin en büyük 1000 sanayi 
kuruluşu arasında yer alan 25 firma ile tam 

KONYA, İHRACATA 
MUAZZAM KATKI SUNUYOR

Ülkemizin, nitelikli 
üretim ve katma değerli 
ihracat yolculuğu karar-
lılıkla devam ediyor. 
Konya’mız da sahip 
olduğu potansiyel ile 
bu yürüyüşe muazzam 
bir katkı sunuyor
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bir üretim üssü konumundaki Konya’mız, 
ihracatın katma değerinde de öne çıkıyor.  
2024’ün üçüncü çeyreği itibarıyla Türkiye 
genelinde yaklaşık 1,5 dolar düzeyinde 
olan kilogram başına ihracat değerimiz 
Konya’mızda 2,35 dolara kadar yükseliyor. 
Bu başarılar beraberce inşa ettiğimiz bu 
güçlü üretim ekosistemi sayesinde müm-
kün oldu. Bu noktada ülkemize yapmış 
olduğu değerli hizmetler için Sanayi ve 
Teknoloji Bakanımıza teşekkür etmek isti-
yorum.

Bir teşekkürü de, bugün 50. Kuruluş 
Yıldönümü’nü kutlamak üzere bir araya 
geldiğimiz Konya Sanayi Odamız başta 
olmak üzere; ortaya koydukları birliktelik, 
dayanışma ve rehberlik ile sanayicilerimi-
zin, ihracatçılarımızın her daim yanında 
olan ve Konya’nın bir üretim üssü haline 
gelmesinde emekleri yadsınamayacak 
olan tüm meslek kuruluşlarımıza sunmak 
istiyorum.

KONYA’NIN, YENİ ÜRETİM AKSININ 
MERKEZİ KONUMUNA GELMESİ 
BÜYÜK ÖNEM TAŞIYOR
Bu büyük potansiyeli daha güçlü bir 

şekilde geleceğe taşımak için önümüz-
de büyük fırsatlar olduğuna inanıyorum. 
Öncelikle deprem felaketi bize bir gerçeği 
maalesef en acı şekilde tekrardan hatırlat-
tı: Ülkemizin sanayi üretiminin, İstanbul 
başta olmak üzere ağırlıklı olarak Marma-
ra Bölgesi’nde yoğunlaşmış olması birçok 
açıdan büyük bir sakınca oluşturmaktadır. 
Rabbim bizlere böylesi felaketleri tekrar 
yaşatmasın. Bizim inancımız önce tedbiri, 
ondan sonra tevekkülü esas kılar.

Bir noktayı özellikle vurgulamak isti-

yorum. Marmara bölgemizde zamanını 
değil belki ama bir gün gerçekleşeceğini 
bildiğimiz depremin olumsuz etkilerini en 
aza indirmek için üretim aksının Orta Ana-
dolu’ya kaydırılması ve bu bağlamda Kon-
ya’mızın sahip olduğu üretim yetkinliği ile 
bu yeni üretim aksının merkezi konumuna 
erişmesi büyük önem taşıyor.

İşte bu anlayışla, sanayi üretimimizi 
ülkemizin diğer bölgelerinde yeniden ko-
numlandırma arayışı içerisinde Konya’mız 
güçlü altyapısı, gelişmekte olan lojistik ağı, 
girişimcilik ruhuna sahip binlerce sanayi-
cisi ile doğal olarak ön plana çıkan illerin 
başında gelmektedir. Bu çerçevede, Kon-
ya’yı Mersin Limanı’na bağlayacak olan 
ve çalışmaları devam eden Konya-Mersin 
Hızlı Tren Hattı’nın yapımının bir an önce 
tamamlanarak hizmete alınması gerektiği-
ni vurgulamak istiyorum.

SKDM’YE UYUM SAĞLAYAMAYAN 
İŞLETMELER, REKABEÇİLİĞİNİ 
KAYBEDEBİLİR
Zorlu zamanlar yeni fırsatları avan-

taja dönüştürmek için bizlere güç verir. 
Dünyanın içinde bulunduğu dönüşüm 
süreci birçok zorluğu beraberinde getirdi-
ği kadar birçok fırsatı da bizlere sunuyor.  
Bugün artık etkilerini dünya üzerinde ya-
şayan her bir canlının yakından hissettiği 
iklim krizi yeşil dönüşümü, teknolojinin 
baş döndürücü bir hızla gelişimi ise diji-
tal dönüşümü zorunlu kılıyor. Çok değil, 
1 Ocak 2026’da asıl uygulama dönemine 
geçecek olan Avrupa Yeşil Mutabakatı, en 
büyük ihracat pazarımız olan Avrupa Birli-
ği’nde artık yeni bir döneme işaret ediyor. 
Avrupa Birliği ithal ettiği ürünlerin emis-

yon miktarlarını da dikkate alarak ilave 
yükümlülükler getirecek. Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizmasına uyum sağla-
yamayan sanayicilerimiz ilave ticaret mali-
yetleriyle karşı karşıya kalarak bu pazarlar-
daki rekabetçiliğini kaybetme tehdidiyle 
karşı karşıya gelecek.

Avrupa Birliği’nde karbon fiyatları ton 
başına 68-69 avro civarında.  Karbon fiyat-
larının böyle kaldığı ve bizim de SKDM’ye 
uyum sağlayamadığımız varsayımında 
yıllık 4,5-5 milyar dolar seviyesinde bir 
ihracat kaybı tehlikesiyle karşı karşıyayız. 
Dönüşüm tek ayaklı değil. Bir de dijital dö-
nüşüm ayağı var. Bugün dünyada tek bir 
saniyede Google’dan 6 milyon arama yapı-
lıyor, anlık mesajlaşma uygulamalarından 
50 milyon mesaj atılıyor. Tek bir saniyede 
30’un üzerinde siber saldırı düzenleniyor. 
İşte teknoloji böylesine baş döndürücü bir 
hızdayken üreticilerimizin yeşil dönüşüm 
kadar bu dijital dönüşümden de kendile-
rini soyutlamaları imkânsız. 

Yeni dönemde, şimdiye kadarki üre-
tim yetkinliklerimize sürdürülebilir üreti-
mi, teknolojik ürün ve çözümlerin enteg-
rasyonunu ve verimlilik artışını doğrudan 
eklememiz gerekiyor. Biz bu anlayışla, yeni 
döneme bugünden en iyi şekilde hazırlan-
manın gayreti içindeyiz.

İnanıyorum ki Konya Sanayi Odamız 
daha nice 50 yıllar boyunca ülkemize ve 
milletimize gururla hizmet edecek. Kon-
ya Sanayi Odamızın kuruluşunun 50. yıl 
dönümünü tebrik ediyorum. Konyalı sa-
nayicilerimize ülkemizin Türkiye Yüzyılı 
yürüyüşünde başarı ve kolaylıklar temenni 
ediyorum.
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Yarım asırlık yolculuğunda, şehrimizin 
ve ülkemizin sanayi ve ekonomi tarihine 
altın harflerle kazınmış bir başarı hikâye-
si yazan, Konya Sanayi Odamızın bu özel 
gecesinde sizlerle bir arada olmaktan bü-
yük memnuniyet duyuyorum. 

Konya’mız asırlardır medeniyetlerin 
kesişim noktasıdır. Dayanışma ruhunun 
sembolü olan şehrimizde ecdadımızdan 
devraldığımız miras ve devletimizden 
aldığımız güçle sanayiden tarıma, bilim-
den sanata kadar her alanda atılımlar 
yapmaya devam ediyoruz. 50 yıl önce 
büyük cesaretle atılan adımlar, gelece-
ğe duyulan inancın da bir göstergesidir. 

Bu inançla dünya standartlarında üretim 
yapar hâle gelen Konya Sanayi Odamız, 
ihracatıyla da global pazarlarda Türkiye’yi 
temsil eden bir merkeze dönüşmüştür. Bu 
dönüşüm, tüm sanayicilerimizin, girişim-
cilerimizin ve çalışanlarımızın müşterek 
eseridir.

Konya sanayisi, ülkemizin güçlü ge-
leceğini inşa ederken çevresel sürdürüle-
bilirlikten toplumsal faydaya kadar birçok 
alanda örnek çalışmalar yürütmektedir. 
Konya sanayisinin başarılarının temelin-
de, sanayicilerimizin azmi, yenilikçi bakış 
açısı ve Konya Sanayi Odası’nın liderliği-
nin yanında devletimizin ve değerli ba-

kanlarımızın ilimizin sanayisine verdikleri 
güçlü destek yatmaktadır. Değerli bakan-
larımıza ilimize verdikleri desteklerden 
dolayı şükranlarımı sunuyor, desteklerinin 
bundan sonra da artarak devam edeceği-
ne olan inancımı ifade etmek istiyorum. 

İnanıyorum ki, tüm bu çabalar, ülke-
miz ekonomisinin büyümesine, istihda-
mın artmasına ve teknolojik gelişimin 
hızlanmasına doğrudan katkı sağlayacak-
tır. İlimiz sanayisinin gelişiminde ve ba-
şarısında pay sahibi olan herkesi, emeği 
geçen tüm sanayicilerimizi, Konya Sanayi 
Odamızın değerli üyelerini gönülden teb-
rik ediyorum. 

KONYA SANAYİSİ, ÜLKEMİZİN GÜÇLÜ 
GELECEĞİNİ İNŞA EDİYOR

Konya sanayisi, ülkemizin güçlü geleceğini inşa ederken çevresel sürdürülebi-
lirlikten toplumsal faydaya kadar birçok alanda örnek çalışmalar yürütmektedir. 
Bu, tüm sanayicilerimizin, girişimcilerimizin ve çalışanlarımızın müşterek eseridir
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Konya, kadim bir kent. 10 bin yıl önce 
başlayan yaşamını bu güne kadar sürdü-
rebilmiş dünyanın ender yerleşim yerle-
rinden birinde bulunuyoruz. Konya, bu-
güne kadar çok önemli medeniyetlere ev 
sahipliği yapmış, kültürü olan, geleneği 
olan bir şehir. Sanayi Odamızın videosun-
da da gördüğümüz gibi tarımla başlayan 
endüstriden, Türkiye’nin en güçlü sanayi-
lerinden birisi haline dönüşen bir şehirde 
bulunuyoruz. 

Konya artık, etiketlerinin birisini de sa-
nayi şehri, sanayi başkenti olarak tüm dün-
yaya kabul ettirmiş bir şehir. Tabii bu yol-
culuk kolay olmadı. Konya, geleneği olan 
bir şehir ve bugün baktığımızda çıraklıkla, 

kalfalıkla başlayan aile şirketlerimiz başta 
olmak üzere birçok şirketimiz, çok önemli 
firmalar haline dönüştü. Emeği geçen her-
kese teşekkür ediyoruz. Tabii bizler beledi-
yeler olarak şehri imar etmekle yükümlüyüz 
ama hep ifade ettiğim gibi şehri ne kadar 
imar edersek edelim eğer insanlara istih-
dam oluşturamazsak, iş bulamazsak insan-
ların bu şehirde yaşaması mümkün değil. 

KONYA’NIN HER YERİNDE 
SANAYİCİLERİN EMEĞİ, GAYRETİ 
VE SERMAYESİ VAR
Birçok sanayicimiz de artık kendisi için 

üretmekten çok çalışanlar için memleketi-
miz için üretiyor ve gayret ediyorlar biliyo-
rum. Bu çok zor bir yolculuk ama şundan 

emin olabilirsiniz ki bu yolculukta yalnız 
değilsiniz. Büyükşehir belediyemiz ve ilçe 
belediyelerimiz olarak her zaman sizlerin 
yanındayız. İnşallah hep birlikte Konya’mızı 
çok daha güzel yarınlara hazırlayacağız. 50 
yıl önce dikilen tohumun bugün bir çınara 
dönüşmüş olmasından büyük bir mutlu-
luk duyuyorum. Konya’ya sağladığınız is-
tihdamdan ve Konya’nın bugün övünerek 
bahsettiği sosyal hayatında, sivil toplum 
kuruluşunun hepsinde sizin emekleriniz, 
gayretiniz, sermayeniz var. İnşallah yarınlar 
çok daha güzel olacak. Ben emeği geçen, 
bugün aramızda bulunan ve bulunmayan 
tüm sanayicilerimize tüm Konyalılar adına 
teşekkür ediyorum.

KONYA, “SANAYİ ŞEHRİ BAŞKENTİ” 
UNVANINI TÜM DÜNYAYA KABUL ETTİRDİ

Türkiye’nin en güçlü 
sanayilerinden birisi 
haline dönüşen bir 
şehirde bulunuyoruz. 
Konya artık, etiketlerinin 
birisini de sanayi şehri, 
sanayi başkenti olarak 
tüm dünyaya kabul 
ettirmiş bir şehir
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1992 yılında Konya Sanayi Odası’nın 
yönetim kurulu başkanlığına seçildim. 
Odamızın o dönem bütçesi eksideydi. Bi-
namızın inşaatı 7 yıldır tamamlanamamış 
haldeydi. İnşaatın kalitesinden bir endişe-
miz yoktu, fakat yapmamız lazımdı. Sana-
yicilerimizi dolaşarak onların yardımıyla 

inşaatı tamamladık. 
Şehrimize uçak seferlerinin başlatıl-

masında ve beş yıldızlı otellerin yapıl-
masında başarılı olduk. Bugün, organize 
sanayi bölgemizin 5. kısmı bitti, 6. kısmın 
çalışmaları yürütülüyor. 65 binden fazla 
kişi buralarda istihdam ediliyor. 

Konya sanayisi o zorlu günlerden, 
bugünlere gelip de böyle güzel yerlerde 
bir araya gelmemizi sağlıyor. Gözlerim ya-
şarıyor. 35 yıl önce ne haldeydik, maaşını 
ödeyemeyen bir odadan bugün bu hale 
geldik. Hepinize teşekkür ediyorum saygı-
lar sunuyorum. 

KONYA SANAYİSİ, ZORLUKLARI AŞARAK 
BUGÜNLERE GELDİ
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KSO KURUCU YÖNETİM KURULU ÜYELERİ
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SIRA ADI SOYADI ÜNVANI

1 Ali Akkaya Müteşebbis Heyeti Başkanı

2 Hüseyin Alaybeyi Müteşebbis Heyeti Başkan Vekili

3 Abdurrahman Öznalcılar Müteşebbesi Heyeti Başkan Vekili 

4 Fethi Tunçalp Müteşebbis Üye 

5 Necati Yılmaz Muhasip Üye

6 KATEGORİDE 78 PLAKET VERİLDİ



KSO GEÇMİŞ DÖNEM MECLİS BAŞKANLARI
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SIRA ADI SOYADI GÖREV DÖNEMİ ve TARİHLERİ

1 Rasim Çöğen 1. DÖNEM 25.11.1975 - 23.11.1976

2 Fethi Tunçalp 1. DÖNEM 29.04.1974 25.11.1975
2. DÖNEM 28.11.1977 - 27.11.1979

3 Müştak Canbilen 2. DÖNEM 23.11.1976 - 28.11.1977

4 Hasan Sert 3. DÖNEM 27.11.1979 - 06.02.1984

5 Mehmet Duransoy 4. DÖNEM 24.02.1984 - 20.11.1987

6 Rıfat Sağlam 5. DÖNEM 25.11.1987 - 25.11.1989

7 M. Yalçın Bahçıvan 5. DÖNEM 27.11.1989 - 10.03.1992

SIRA ADI SOYADI GÖREV DÖNEMİ ve TARİHLERİ

8 Selçuk Özsüllü 6. DÖNEM 24.06.1992 - 02.12.1995 

9 Osman Eser 6. DÖNEM 17.03.1992 - 22.06.1992
7. DÖNEM 02.12.1995 - 09.12.1999

10 Kerim Özkul 6. DÖNEM 09.12.1999 - 11.11.2002

11 Ahmet Şekeroğlu 9. DÖNEM 12.03.2005 - 10.01.2009
10. DÖNEM 11.01.2009 - 31.05.2013

12 Tahir Şahin 8. DÖNEM 28.11.2002 - 11.03.2005
11. DÖNEM 01.06.2013 - 25.10.2017

13 Sevda Kayhan Yılmaz 11. DÖNEM 30.10.2017 - 21.04.2018

14 Tahir Büyükhelvacıgil 12. DÖNEM 21.04.2018 - 25.11.2022



KSO GEÇMİŞ DÖNEM YÖNETİM KURULU BAŞKANLARI
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SIRA ADI SOYADI GÖREV DÖNEMİ ve TARİHLERİ

1 Ali Akkaya 1. DÖNEM 29.04.1974 - 23.11.1976
2. DÖNEM 23.11.1976 - 27.11.1979

2 Ali Rıza Aksu 3. DÖNEM 27.11.1979 - 23.11.1981

3 Mustafa Bülbül

3. DÖNEM 23.11.1981 - 23.11.1983
4. DÖNEM 24.02.1984 - 24.02.1986
5. DÖNEM 25.11.1987 - 21.01.1988 

(VEFAT)

4 Hüsnü Polat 4. DÖNEM 24.02.1986 - 20.11.1987
5. DÖNEM 27.11.1989 - 10.03.1992

5 Algün Tunçalp 5. DÖNEM 27.01.1988 - 25.11.1989

SIRA ADI SOYADI GÖREV DÖNEMİ ve TARİHLERİ

6 Rıfat Sağlam 6. DÖNEM 17.03.1992 -22.06.1992

7 Mehmet Ali İnan 6. DÖNEM 24.06.1992 - 04.12.1995
7. DÖNEM 04.12.1995 - 09.12.1999

8 Hasan Angı 8. DÖNEM 14.12.1999 - 27.09.2001

9 Ahmet Şekeroğlu 8. DÖNEM 27.09.2001 - 11.03.2005

10 Tahir Büyükhelvacıgil
9. DÖNEM 12.03.2005 - 10.01.2009

10. DÖNEM 11.01.2009 - 31.05.2013

11 Memiş Kütükcü
11. DÖNEM 31.05.2013 - 21.04.2018
12. DÖNEM 21.04.2018 - 25.11.2022



KSO ÜYELİĞİNDE 50. YILINI DOLDURAN FİRMALAR
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SIRA FİRMA ÜNVANI

1 AKKAYA ISI MAKİNALARI VE DOĞAL GAZ SANAYİ 
VE TİCARET A.Ş.

2 KULUSAN YEM GIDA HAYVANCILIK ÜRÜNLERİ 
SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

3 UNSA UN SANAYİİ VE TİCARET A.Ş.

4 GESAŞ GENEL GIDA SANAYİ VE TİCARETA.Ş.

5 KONSANTAŞ HİDROLİK MAKİNE A.Ş.

6 DERYA UN SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

7 MOLİNO MAKİNA SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

SIRA FİRMA ÜNVANI

8 OVA UN FABRİKASI A.Ş.

9 ÇELİKSAÇ ZİRAAT MAKİNALARI SANAYİ 
MUSTAFA CEM BÜYÜKDOĞAN KOLLEKTİF ŞİRKETİ

10 KONYA SELÇUKLU KROM MAGNEZİT TUĞLA 
SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

11 KONYA ÇİMENTO SANAYİİ A.Ş.

12 KONALTAŞ KONYA ALİMİNYUM SANAYİİ VE 
TİCARET A.Ş.

13 BAĞDAŞ METAL VE AĞAÇ İŞLERİ SANAYİİ A.Ş.

14 KONYA ŞEKER SANAYİ VE TİCARET A.Ş.



KSO ÜYELİĞİNDE 40. YILINI DOLDURAN FİRMALAR 
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SIRA FİRMA ÜNVANI

1 DEĞİRMENCİ KARDEŞLER DEĞİRMEN MAKİNALARI 
TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

2 TİSAN İNŞAAT VE SANAYİ A.Ş.

3 HANTAŞ HİDROLİK MAKİNA SANAYİ A.Ş.

4 CİHANKUR İNŞAAT SANAYİ TİCARET A.Ş.

5 SEKOSAN SERT KROM SANAYİ A.Ş.

SIRA FİRMA ÜNVANI

6 SUPAR SUPAP VE PARÇA SANAYİ TİCARET A.Ş.

7 HASKON CİVATA SANAYİİ VE TİCARET A.Ş.

8 BİRLİK KAUÇUK LASTİK SAN. HASAN FİDANCIOĞLU

9 OSMAN ÇEÇEN SEÇEN DORSE DİNGİL DAMPER

10 ŞEKEROĞLU KİMYA VE PLASTİK SANAYİ A.Ş.
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KSO ÜYELİĞİNDE 40. YILINI DOLDURAN FİRMALAR 

SIRA FİRMA ÜNVANI

11 REKABET PLASTİK AMBALAJ A.Ş.

12 GÜNEYBAĞLILAR OTO YEDEK PARÇA A.Ş

13 TURAL TİCARET İNŞAAT MAL. LİMİTED ŞİRKETİ

14 İNANLAR MAKİNA İMALAT SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

15 AKPINAR OVA YAPI İNŞAAT TAAHHÜT GIDA 
MAKİNE SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

SIRA FİRMA ÜNVANI

16 HİMTAŞ HİZMET MÜHENDİSLİK İNŞAAT SAN.VE 
TİC.A.Ş.

17 YENMAK MOTOR GÖMLEK SAN. VE TİC. A.Ş.

18 BAYSAN-BAYKARA TUĞLA SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

19 GİTAŞ GIDA VE İHTİYAÇ MAD. TİC VE SAN. A.Ş.

20 ÜMİTLER JANT SANAYİ VE TİCARET A.Ş.
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KSO ÜYELİĞİNDE 40. YILINI DOLDURAN FİRMALAR 

SIRA FİRMA ÜNVANI

21 ALAYBEYİ GIDA SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

22 HEKİMOĞLU UN FABRİKASI TİC. VE SAN. A.Ş.

23 KÜÇÜKKÖSELECİ AYAKKABI VE 
MALZEMELERİ SANAYİ VE TİCARET A.Ş.

24 ALTUN DÖKÜM SANAYİ A.Ş.

25 AYD OTOMOTİV ENDÜSTRİ SAN. VE TİC. A.Ş.

SIRA FİRMA ÜNVANI

26 HAS GIDA SANAYİ VE TİCARET LTD.ŞTİ.

27 ERDİREN DİŞLİ VE MAKİNA SANAYİ A.Ş.

28 BARDAKÇILAR GIDA MAD. SAN.VE TİC.A.Ş.

29 MEVLÜT ÖZKAYMAK

30 NE-KA YAPI İNŞAAT TİC. VE SAN. A.Ş.

31 KARDEŞLER GIDA YEM SAN. VE TİCARET A.Ş.

KSO’DA EN UZUN 
SÜRE GÖREV YAPAN 

PERSONELLER

1- Sedat Taşkazan 
     Genel Sekreter

2- Zübeyde Yılmaz  
     Genel Sekreter Yrd

3- Aysun Uysal 
     Dış Ticaret Memuru
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Konya Sanayi Odası tarafından, 2010 
yılından bu yana iki yılda bir düzenlenen 
Uluslararası Otomotiv Sektörünün Gelece-
ği (OSEG) Konferansı’nın 7.’si ‘Otomotiv Sek-
töründe Yeni Trendler, Dönüşüm ve Etkileri’ 
ana temasıyla gerçekleştirildi. İki oturum-
da gerçekleştirilen konferansta, otomotiv 
sektörünün önde gelen isimleri, sektörün 
geleceğini, yeni trendleri ve sanayicilerin 
alması gereken aksiyonları paylaştı.

Konferansın açılışında konuşan Konya 
Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, 
sanayide yükselen şehir Konya’nın, oto-
motiv sektöründe öne çıkan iller arasında 
yer aldığını söyledi. Otomotiv sektörünün 
Konya sanayisinin nüvesini oluşturan en 
köklü sektörlerden biri olduğuna dikkat 
çeken Başkan Büyükeğen, “50 yıl önce 
ustalarımızın araç tamiri yaptığı sektörde, 
bugün güçlü bir üretici konumuna geldik. 
Marmara Havzasından sonra, otomotiv sek-
törünün en güçlü olduğu şehirlerin başın-
dayız. 530’a yakın firmamızın üretim yaptığı 
otomotiv sektörü, şehrimizde 23 bin 700 
kişiye doğrudan istihdam sağlıyor. Konya 

otomotiv sektörümüzün, OEM-ana sanayi 
ile çalışma disiplini de her geçen gün geli-
şiyor. Geçtiğimiz yıl yaklaşık 808 milyon do-
lar ihracat yapan Konyalı otomotivcilerimiz, 
bu yılın Ocak-Eylül döneminde 663 milyon 
dolarlık ihracatla, Konya ihracatında lider 
konuma yükseldi. Konya olarak otomotiv 
endüstrisinde Türkiye’nin 7. büyük ihracat-
çısıyız” dedi.

OTOMOTİVDEKİ DÖNÜŞÜM, 
KONYA SANAYİSİ İÇİN YENİ 
FIRSATLAR OLUŞTURABİLİR
Otomotiv sektörünün global ölçekte 

büyük bir dönüşüm sürecinden geçtiğine 
işaret eden Başkan Büyükeğen, endüstri 4.0 
ve dijitalleşme süreçlerinin sektörde köklü 
değişimlere yol açtığını belirtti.  Konyalı sa-
nayicilerin bu dönüşüm sürecinin dışında 
kalmaması gerektiğini ve yatırımlarını bu 
yönde artırmaları gerektiğini vurgulayan 
Başkan Büyükeğen, şöyle devam etti: “Bu-
gün artık yollarda sıkça gördüğümüz elekt-
rikli araçlarda; içten yanmalı motor, debri-
yaj, vites kutusu, dişli kutusu, diferansiyel, 
egzoz sistemi gibi yüzlerce parça bulun-

muyor.  Konya’mızın, sektördeki bu dönü-
şüme ayak uydurması, yatırımlarını pazarın 
bu tür yeni ihtiyaçlarına uygun yapması ha-
yati önem arz ediyor. Bu dönüşümü, sektör 
sanayicilerimiz bir risk olarak değil, yeni bir 
fırsat olarak değerlendirmeli. “Yeni teknolo-
jilere uyum sağlayabilen firmalarımız, kü-
resel pazardaki gücünü koruyabilecekken, 
değişim sürecinin dışında kalan firmaları-
mızın rekabet gücü maalesef zayıflayacak. 
Dolayısıyla sanayicilerimizin, bir yandan ge-
leneksel teknolojilerle üretimlerini devam 
ettirirken, diğer yandan da bu yeni trend-
lere uyum sağlamak için gerekli teknolojik 
yatırımları yapması kaçınılmaz hale geldi.  
Ben sektörde büyük başarılara imza atan 
Konyalı sanayicilerimizin küresel trendlere 
hızla uyum sağlayacağına, geleceğin oto-
motiv dünyasında da kendisine güçlü bir 
yer bulacağına inanıyorum.  Bu kapsamda 
OSEG Konferansımız da inşallah, sektör sa-
nayicilerimize yol gösterici olacaktır.”

7. OSEG KONFERANSI GERÇEKLEŞTİRİLDİ:

KONYALI SANAYİCİLERE 
YENİ FIRSATLAR ÇAĞRISI
Konya Sanayi Odası (KSO) tarafından düzenlenen 7. Uluslararası Otomotiv Sektörünün Geleceği (OSEG) 
Konferansı, Türkiye’nin otomotiv sektörüne yön veren isimleri ve uzman panelistleri bir araya getirdi. 
Konferansın açılışında konuşan KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen, Konya’nın otomotiv sektöründeki 
güçlü konumuna dikkat çekerek, sektördeki küresel dönüşüme ayak uydurmanın önemine vurgu yaptı 
ve bu dönüşümün Konya sanayisi için yeni bir fırsat olarak değerlendirilmesi gerektiği mesajını verdi
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1. OTURUM: GELENEKTEN GELECEĞE ELEKTRİKLİ ARAÇLAR

7. OSEG Konferansı’nın ilk oturumu 
‘Gelenekten Geleceğe Elektrikli Araçlar’ 
teması ile gerçekleştirildi. Panelin mode-
ratörlüğünü yapan Genmot Genel Motor 
A.Ş. Yönetim Kurulu Üyesi Mustafa Aşar, 
elektrikli araçların kullanım sırasında sera 
gazı emisyonu üretmediğini söyleyerek, 
elektrik üretim yönteminin, gerçek çev-
resel etkiyi belirlediğini aktardı. Batarya 
üretiminin çevresel etkisini azaltmak için 
çalışmaların devam ettiğini söyleyen Aşar, 
Türkiye’de elektrikli araçların kullanımının 
yaygınlaştığını aktardı. Aşar, elektrikli araç-
ların geleceğine yönelik şunları söyledi: 
“Elektrikli araçlar, otonom sürüş teknolo-
jileriyle entegre olacak. Yollar hareket ha-
lindeyken, araçları şarj edebilecek. Araçlar 
şebekeye enerji sağlayarak elektrik denge-
sine katkıda bulunacak.”

Otomotiv Satış Sonrası Ürün ve Hiz-
metleri Derneği OSS Yönetim Kurulu 

Başkan Yardımcısı Ufuk Çilek de, yaptığı 
sunumunda otomotiv endüstrisinin hızla 
elektrifikasyona geçiş yaptığını, bu büyük 
değişimin sektördeki her oyuncuyu et-
kilediğini bildirdi. Yenileme pazarının da 
bu değişime ayak uydurması gerektiğine 
dikkat çeken Çilek, “Yenileme pazarına 
elektrikli araçlar açısından baktığımız za-
man, geleneksel mekanik bakımdan daha 
karmaşık, katma değeri daha yüksek ama 
daha az operasyon gerektiriyor. Yazılım ön 
planda olan bakım operasyonları mevcut.  
Parça tedariği yapılamaması durumunda 
parçalara erişim zorluğu bulunuyor” dedi. 

Anadolu Isuzu Elektrik Elektronik Sis-
temler Direktörü Birkan Atlamaz da, yaptı-
ğı sunumunda elektrikli araçlarla ilgili çalış-
malarını anlattı. İşletmelerinin bulunduğu 
Ar-Ge merkezinin kendi içinde özelleştiril-
miş bölümleri olduğunu anlatan Atlamaz, 
yazılım, donanım, siber güvenlik ve yazılım 
test birimlerinin ayrı ayrı çalışmalarına de-
ğindi. Bağlantılı araç senaryoları üzerine 
çalıştıklarını aktaran Atlamaz, bu çalışmayı 
28 farklı senaryo üzerinde çalıştıklarını ve 
bunu akıllı şehirlere adapte etmek için giri-
şimlerde bulunduklarını bildirdi.

Konya Teknik Üniversitesi Mühendislik 
ve Doğa Bilimleri Fakültesi Elektrik-Elekt-
ronik Mühendisliği Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Bayram Akdemir ise, elektrikli araçların ta-

rihsel gelişimi hakkında bilgiler verdi. Elekt-
rikli araçların tekrar ortaya çıkmasında, fosil 
yakıtlardan tüm dünyanın uzaklaşmak 
istemesinin, pil teknolojisine olan yatırım-
ların ve telefon firmalarının araba üretme 
isteklerinin etkili olduğunu aktaran Akde-
mir, halen pil sektöründeki belirsizliklerin 
devam ettiğini vurguladı.

Toplantıya online olarak katılan Tür-
kiye Kalkınma ve Yatırım Bankası Sektörel 
Araştırmalar Yöneticisi Dilara Ay Erişen de, 
elektrikli araçların yaygınlaşmasıyla, pay-
laşım modellerinin ve şehir alt yapısının 
iyileştirilmesinin beklendiğini ifade etti. 
Erişen, “Sektörün büyümesi, şehir altyapı-
larında da iyileştirme yapılmasını sağlaya-
caktır. Kullanıcılar, toplu taşıma ile mikro 
mobilite araçlarını entegre bir şekilde kul-
lanarak seyahatlerini daha verimli hale ge-
tirebilirler. Otonom araç teknolojilerindeki 
ilerlemeler, mikro mobilite sektöründe de 
etkisini gösterecektir” şeklinde konuştu.
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2. OTURUM: OTOMOTİV SEKTÖRÜNDE İKİZ DÖNÜŞÜM VE ETKİLERİ

 İkinci oturumun moderatörlüğünü 
yapan Nişantaşı Üniversitesi Makine ve Me-
katronik Mühendisliği Öğretim Üyesi Doç. 
Dr. İbrahim Korkmaz, otomotiv dünyasın-
daki temel problemin üretim ve üretimde 
kullanılan enerji olduğunu söyledi. Karbon 
ayak izini azaltmanın önemine dikkat çeken 
Korkmaz, “Karbon ayak izini düşürmemiz 
gerekiyor. Eğer bunu yapamazsak dünyanın 
ısınmasının önüne geçemeyiz ve insanlık 
yok olur” diye konuştu. Üretim süreçlerine 
yönelik de değerlendirmelerde bulunan 
Korkmaz, “Üretimin gelişmiş toplumlarda 
yapılması çok zor. İnsan gücüyle yapılan 
üretim pahalıya mal oluyor, çok sayıda üre-
temiyorsunuz ve dolayısıyla rekabet edemi-
yorsunuz. Dünyanın rekabetçi ülkelerinden 
Almanya’da, bu sorunun önüne geçebil-
mek için Endüstri 4.0 kavramı ortaya çıkıyor. 
Bu teknolojiler aynı zamanda değişimi orta-
ya çıkarıyor” dedi.

İstanbul Teknik Üniversitesi Öğretim 
Üyesi, Sürdürülebilir Üretim ve Tüketim Der-
neği Başkanı Prof. Dr. Filiz Karaosmanoğlu, 
sektörün iklim değişikliği sorunu yaşama-

ması için yeni eğilimlere geçmesi gerektiği-
ne dikkat çekti. Karaosmanoğlu, “Otomotiv 
sanayinde iklim değişikliği sorunu yaşama-
mak için yeni eğilimlere geçmek zorunda-
yız. Bu sorunu tamamen elektrikli araçlara 
geçerek ortadan kaldıramayız. Elektrikli 
araçlar için de yenilenebilir kaynaklı enerji 
ortaya koymak zorundayız. Bu kaynakları da 
rüzgar, güneş ve sudan elde etmek gerekir 
ki bu hiçte kolay değildir” görüşünü bildirdi.

Otokar Strateji Geliştirme Direktörü 
Cenk Evren Kükrer, Avrupa’nın 2050’de ik-
lim nötr olma hedefi olduğunu hatırlata-
rak, Türkiye’nin bu hedeften etkileneceğini 
vurguladı ve “Biz Avrupa Birliği ülkelerine 
ihracat yaptığımız için bu bizi de ilgilendi-
riyor. Bu yolda 2027’de batarya pasaportu 
bizi bekliyor. 2030’da sınırda karbon düzen-
lemesi olacak. Bunlara uymamız gerekiyor. 
Tüm bunları yapmak için bizim daha verimli 
olmamız, daha az emisyon yapmamız la-
zım. Bunu yapmak için de, dijitalleşmeyi 
daha verimli kullanmamız lazım” ifadelerini 
kullandı.

Contract Group Companies Genel Mü-
dürü Evren Belenlioğlu, ikiz dönüşümün 
rekabet gücünün artmasına, ekonomik 
büyümeye ve çevresel sürdürülebilirliğe 
katkıda bulunma hedefi olduğunu akta-
rarak, ikiz dönüşüm yol haritasının şöyle 
olması gerektiğini anlattı:  “Kurumun veya 
birimlerin seviye profilleri çıkarılıp, projeler 
ve yol haritası belirlenip, adım adım seviye 
artırılmalı. Üst yönetim dönüşüm stratejisini 
sahiplenmeli, gerekli kaynakları ayırmalı ve 
projeleri çok sıkı takip etmeli.”

Mentoro Danışmanlık Kurucu Ortağı 
Şahin Tulga ise ‘İş’te Sürdürülebilirliğe Stra-
tejik Bakış’ teması ile gerçekleştirdiği sunu-
munda, firmaların sürdürülebilirlik konusu-
nu sahiplenmesi gerektiğine dikkat çekti. 
Sürdürülebilirliğin sahiplenilmediği takdir-
de, ithalat ve ihracatta sınırlamaların yaşa-
nacağını, çevresel duyarlılığı yüksek olan 
müşterilerin kaybedilmesi riskinin artacağı-
nı, tedarikçilerin onlara daha çok değer su-
nan rakiplere öncelik vereceğini aktaran Tul-
ga, üreticiler için ekolojik sürdürülebilirliği 
sağlamanın yollarını şöyle anlattı: “Üretimde 
daha az enerji ve su tüketimini sağlamak 
için ürünlerin tasarımını değiştirin, üretim 
süreçlerini iyileştirin, paylaşımlı ofis, atölye, 
fabrika kullanın, üretim araçlarını verimlilik-
lerini artırmak amacıyla yeniden tasarlayın 
ya da yenileyin, satış ve lojistik süreçlerini 
iyileştirin. Ürünlerinizi tekrar kullanılmak ve 
geri dönüştürülmek üzere tasarlayın.”
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3. SANAYİDE YEŞİL DÖNÜŞÜM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK ZİRVESİ
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Türkiye’nin En Büyük Yeşil Sanayi Zirvesi 
olan, ‘3. Sanayide Yeşil Dönüşüm ve Sürdü-
rülebilirlik Zirvesi’, Konya Sanayi Odası Baş-
kanı Mustafa Büyükeğen’in ev sahipliğinde, 
KOSGEB Başkan Yardımcısı Bilal Kendirci, 
Konya Milletvekili   Mustafa Hakan Özer, 
Konya İl Jandarma Komutanı Tümgeneral 
Cemil Lütfi Özkul, AK Parti Konya İl Başkanı 
Hasan Angı, OSBÜK Başkanı Memiş Kütük-
cü, Konya protokolü, sanayiciler ve davetli-
lerin yoğun katılımı ile gerçekleştirildi.

“KONYA SANAYİSİ GÜÇLÜ, 
GELECEĞE HAZIR”
Zirvenin açılış konuşmasında Konya’nın 

sanayi gücüne vurgu yapan Konya Sanayi 
Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, şehrin 
12 organize sanayi bölgesi, 120’den fazla 
sanayi sitesi ve farklı sektörlerde üretim ya-
pan yüzlerce işletmesiyle Türkiye’nin öncü 
sanayi merkezlerinden biri olduğunu be-
lirtti. Büyükeğen, 195 ülkeye yıllık 3.3 milyar 
dolarlık ihracat gerçekleştiren Konya’nın, 
makine, otomotiv endüstrisi, savunma sa-
nayi, gıda gibi pek çok sektörde ülkenin 
en büyük ihracatçıları arasında yer aldığına 
dikkat çekti.

Konya Sanayi Odası’nın yeşil dönüşüm 

sürecinde hayata geçirdiği projelerle ilgili 
bilgi veren Başkan Büyükeğen, KOP Bölge 
Kalkınma İdaresi Başkanlığı ve Sanayi ve 
Teknoloji İl Müdürlüğü ile birlikte  Enerji 
Verimliliği Mobil Etüt Aracı Projesini hayata 
geçirdiklerini, bu araç ile 62 firma ve kurum-
da enerji verimliliği ölçümleri yapıldığını 
söyledi. Başkan Büyükeğen, “Yaptığımız bu 
ölçümler ile firmalarımıza, yıllık 6 milyon 
152 bin dolar tutarında 6.600 TEP enerji ta-
sarrufu imkanı sunduk. Yıllık 39 bin 500 ton 
karbon salınımının da önüne geçmiş olduk. 
Bu çalışmalarımızın endüstride sürdürülebi-
lirliğini sağlamak için ise, ölçüm yaptığımız 
işletmelerden 21 personele Enerji Yöneticisi 
eğitimleri aldırdık” dedi.

‘SANAYİ İŞLETMELERİ KENDİ 
KARBON AYAK İZLERİNİ 
ÜCRETSİZ HESAPLAYABİLECEK’
Oda olarak, döküm sektörüne yönelik 

5 milyon dolar bütçeli Konya Döküm Kü-
melenmesi Yeşil Dönüşüm Ur-Ge Projesi’ni 
hayata geçirdiklerini duyuran Büyükeğen, 
bu projede 15 firmanın yeşil dönüşümüne 
katkı vererek, karbon ayak izlerini azaltmayı 
ve sürdürülebilir üretim yöntemlerine ge-
çişlerini destekleyeceklerini bildirdi. 15 yeni 

firma için yeni bir Ur-Ge Projesi çalışması 
başlattıklarını aktaran Büyükeğen, şöyle de-
vam etti: “Bunların yanında, yine KOP Bölge 
Kalkınma İdaremiz ve Çevre Şehircilik ve 
İklim Değişikliği İl Müdürlüğümüzle birlikte 
hayata geçirdiğimiz proje kapsamında, tüm 
üyelerimizin kurumsal karbon ayak izlerini 
standartlara uygun bir şekilde hesaplayabi-
lecekleri ve raporlayabilecekleri tamamen 
ücretsiz bir platform oluşturduk. Sanayi iş-
letmelerimizin bu platformda oluşturacağı 
raporlar, doğrulanabilir raporlar olacak. 
Ayakizi.org.tr olarak hizmete açtığımız bu 
platformda, üyelerimiz aynı zamanda yeşil 
mutabakatla ilgili güncel bilgilere ulaşabi-
lecekleri gibi, üretimde kullanacakları cihaz 
ve makinaları enerji verimliliği, karbon ayak 
izi gibi verilerle karşılaştırma imkanına kavu-
şacak. Sanayi işletmelerimizin yeşil dönüşü-
mü de kapsayan ikiz dönüşüm sürecini de 
öncelikli çalışma alanlarımız arasına aldık. 
Sanayicilerimizin dijitalleşerek rekabet güç-
lerini artırması ve karbon ayak izlerini azalt-
ması için tüm üyelerimizin Dijital Olgunluk 
Analizi’ni ücretsiz olarak yapmaya başladık. 
Bu tür çalışmalarımıza ara vermeden de-
vam edeceğiz.”

TÜRKİYE’NİN EN BÜYÜK YEŞİL SANAYİ 
ZİRVESİ, KONYA’DA GERÇEKLEŞTİRİLDİ
Konya Sanayi Odası tarafından, Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı himayelerinde, Ekonomi Gazetesi iş birliği ile düzenlenen 3. 
Sanayide Yeşil Dönüşüm ve Sürdürülebilirlik Zirvesi, geniş bir katılım 
ile gerçekleştirildi. Zirvenin açılışında konuşan Konya Sanayi Odası 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, sanayide yeşil dönüşümün hem Türki-
ye hem de Konya için kritik bir öneme sahip olduğunu vurguladı. Bü-
yükeğen, “Konya sanayimiz bu dönüşümde hız kesmeyecek. Gerekli 
her türlü desteği sunmaya hazırız” diyerek güçlü bir mesaj verdi.

3. SANAYİDE YEŞİL DÖNÜŞÜM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK ZİRVESİ
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‘YEŞİL DÖNÜŞÜME YÖNELİK 
105 MİLYON TL’LİK DESTEK VERDİK’
Daha sonra konuşan Mevlana Kalkınma 

Ajansı (MEVKA) Genel Sekreteri İhsan Bos-
tancı, uluslararası  rekabetten geri kalma-
mak için yeşil dönüşümün, üretim süreçle-
rinin her alanında uygulanması gerektiğini 
söyledi. Ajans olarak bu alanda yaptıkları 
çalışmaları anlatan Bostancı, “Ajans olarak 
döngüsel ekonominin yaygınlaştırılması ve 
kaynak verimliliğinin artırılması başta olmak 
üzere yeşil dönüşüme yönelik olarak uy-
guladığımız destek programları kapsamın-
da 33 projeye güncel rakamlarla yaklaşık 
105 milyon TL destek vererek 273 milyon 
TL’lik yatırımı harekete geçirdik. Bu konuda 
önemli gördüğümüz bir diğer çalışma da, 
Konya İl Yeşil Mutabakat Komitesidir. İlimi-
zin her alanda gösterdiği ortak çalışma kül-
türünün bir örneği olan komite, Türkiye’nin 
net sıfır hedefine yönelik çalışmalarını sür-
dürmektedir” diye konuştu.

YEŞİL DÖNÜŞÜM 
ZİHNİYET DEĞİŞİMİDİR
KOSGEB Başkan Yardımcısı Bilal Kendirci 

de, yeşil dönüşümün bir zihniyet değişimi ol-
duğunu söyledi. Yeşil dönüşüm ile sanayinin 
ve KOBİ’lerin tüm dünyaya bakışını değiştir-
mesi gerektiğini aktaran Kendirci, “Toplumun 
tüm kesimlerinin bu dönüşümün bir parçası 
olması lazım. KOSGEB olarak biz de bu alan-
da çalışmalar yürütüyoruz. İki yeni müdürlük 
kurduk bu konuda. KOSGEB olarak iki yılda, 
2 milyar dolar hazine garantili borçlanma ile 
ülkemize kaynak getirdik” ifadelerini kullan-
dı. Kendirci, konuşmasına şöyle devam etti: 
“Tüm uzmanlarımız işletmeleri ziyaret ediyor, 
yeşil dönüşüm ve diğer yenilikler konusunda 
işletmelerimizi bilgilendiriyorlar. Yıl başından 
bu yana ülke genelinde 110 bin işletmeye 
ziyarette bulunduk. Konya’da bizim destek-
lerimizden en fazla faydalanan illerden biri. 
Bundan da çok memnunuz. KOSGEB ile Kon-
ya arasında iyi bir uyum var.”

 BU ZİRVE, YEŞİL DÖNÜŞÜM 
ALANINDA GÜZEL BİR 
ZEMİN OLUŞTURACAK
Son olarak konuşan AK Parti Konya 

Milletvekili Mustafa Hakan Özer de, Yeşil 
Mutabakatın rekabetin korunması ve güç-
lendirilmesi açısından önemli olduğuna 
dikkat çekti. Özer, konuşmasını şöyle sür-
dürdü: “Avrupa Yeşil Mutabakatı, AB’nin 
2050’ye kadar net sera gazlarının sıfırlan-
ması gibi yeni stratejileri, sanayi üretim ve 
çevre unsurlarını dengelemek üzere dev-
reye konulmuş en etkili mutabakattır. Yeşil 
Mutabakat, ülkemizin Avrupa Birliği başta 
olmak üzere rekabetin korunması ve güç-
lendirilmesi açısından önemlidir. Uluslara-
rası yatırımlardan alacağı payın artırılması 
bakımından önem teşkil etmektedir. Bu 
zirve, sanayi sektöründe yeşil dönüşüm 
ve sürdürülebilirlik yaklaşımlarını detaylıca 
incelemek adına güzel bir zemin oluştura-
caktır.”

Açılış konuşmalarının ardından alanın-
da uzman isimlerin yer aldığı, 3 farklı otu-
rumda, yeşil dönüşümün tüm süreçleri ele 
alındı. Ekonomi Gazetesi Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Güdağ’ın moderatörlüğü-
nü yaptığı, ‘Türk Sanayisinin Yeşil Dönüşü-
mü’ başlıklı ilk oturumda,  Organize Sanayi 
Bölgeleri Üst Kuruluşu (OSBÜK) Başkanı 
Memiş Kütükcü, Konya Ovası Projesi (KOP) 
Bölge Kalkınma İdaresi Başkanı Murat Ka-
rakoyunlu ve Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik Genel 
Müdür Yardımcısı Hakan Erten görüşle-

rini dile getirdi. ‘Yeşil Mutabakat, Sınırda 
Karbon Düzenlemesi ve Sanayiye Etkisi’ 
başlıklı ikinci oturum, TOBB Çevre Müdü-
rü Mert Kuleoğlu’nun moderatörlüğünde 
gerçekleştirildi. Bu oturumda da, Enerji ve 
Tabii Kaynaklar Bakanlığı Enerji Verimliliği 
ve Çevre Dairesi Başkan Vekili Dr. Bilal Düz-
gün, İklim Değişikliği Başkanlığı Karbon 
Fiyatlandırma Dairesi Başkanı Eyüp Kaan 
Moralı, TSE Çevresel Gözetim ve Doğru-
lama Müdürü Mehmet Ergün ve Mevlana 
Kalkınma Ajansı İktisadi Kalkınma Birimi 
Uzmanı Zehra Betül Pekergin, sunumla-

rını gerçekleştirdi. Ekonomi Gazetesi Yazı 
İşleri Müdürü Handan Sema Ceylan’ın mo-
deratörlüğünü yaptığı, ‘Yeşil Finansman, 
Yatırım ve Sürdürülebilirlik’ temalı üçüncü 
oturumda da, Dünya Bankası Altyapı ve 
Enerji Sektörleri Kıdemli Yöneticisi Yeşim 
Akçollu, Türkiye Kalkınma ve Yatırım Ban-
kası Sürdürülebilirlik ve Çevresel Sosyal 
Etki Yöneticisi Mehtap Altuğ, Türkiye Sınai 
Kalkınma Bankası Escarus Direktörü Melis 
Bitlis ve KOSGEB Sürdürülebilirlik Destek-
leri Müdürü Firdevs Kılıç, yeşil finansmanın 
detaylarını dinleyiciler ile paylaştılar. 

3 FARKLI OTURUM GERÇEKLEŞTİRİLDİ
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1. OTURUM: “TÜRK SANAYİSİNİN 
YEŞİL DÖNÜŞÜMÜ”

Ekonomi Gazetesi Yönetim Kurulu Baş-
kanı Hakan Güldağ’ın moderatörlüğünü 
yaptığı, “Türk Sanayisinin Yeşil Dönüşü-
mü’ başlıklı ilk oturumda, Organize Sanayi 
Bölgeleri Üst Kuruluşu (OSBÜK) Başkanı 
Memiş Kütükcü, Konya Ovası Projesi (KOP) 
Bölge Kalkınma İdaresi Başkanı Murat Ka-
rakoyunlu ve Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik Genel 
Müdür Yardımcısı Hakan Erten görüşlerini 
dile getirdi.

Konuşmasında, yeşil dönüşümün ül-
kemizin önündeki her gün ağırlığını daha 
çok hissettirerek gelmekte olan önümüz-
deki dönemde en çok konuşmak duru-
munda olacağımız bir alan olduğunu dile 
getiren Memiş Kütükcü, bu nedenle “Yeşil 
Dönüşüm ve Sürdürülebilirlik Merkezi” 
kurduklarını belirtti. Kütükcü, “Bu merkez 
sayesinde OSB’lerimizde rehberlik etmek 
istiyoruz. Yaklaşık üç yıl önce TSE ile bir pro-
tokol imzalayarak ‘Yeşil OSB’ süreci başlat-
tık. Geçtiğimiz yıl dokuz OSB’miz bununla 
ilgili sertifikalarını aldı. Yeşil OSB sertifikası 

için altı ana kriterden bahsedebiliriz. Ön-
celikle OSB’de en az bir firmanın işletme 
alanına geçmiş olması gerekiyor. Atık su 
arıtma tesisi yatırımını tamamlamış olması 
gerekiyor. Enerji üretim kaynağı olarak kö-
mür kullanımının olmaması gerekiyor. Yine 
OSB’lerimizin TSE tarafından belgelendi-
rilmiş olması gerekiyor. Konya OSB’miz de 
Yeşil OSB Sertifikası’nı alan OSB’lerimizden 
biri” ifadelerini kullandı.

Konya Ovası Projesi (KOP) Bölge Kal-
kınma İdaresi Başkanı Murat Karakoyunlu 
“Şu anda yaşadığımız afetler ve birçok 
problemle görüyoruz ki aslında doğa da 
artık bu gidişe dur diyor. Yeşil mutabakat 
bağlamında ele aldığımız konuların bizim 
kendi kültürel değerlerimizle birlikte ele 
alınması gerektiğini düşünüyorum. Bu-
güne kadar KOP bölgesinde 455 projeye 
yaklaşık 10 milyar TL bir kaynakla sulama 
potansiyelini kuvvetlendirmek maksadıyla 
yeşil dönüşümün düzenlenmesine devlet 
alanında katkı sunmak misyonunu gerçek-
leştiriyoruz” dedi.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Strate-
jik Araştırmalar ve Verimlilik Genel Müdür 
Yardımcısı Hakan Erten de, sanayide yeşil 
dönüşüm ve sürdürülebilirlik konularında 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın işin mer-
kezinde olduğunu belirterek, “Şu anda 
yeni bir ‘Sanayide Teknoloji Stratejisi Do-
kümanı’ hazırlığına devam ediyoruz. Bu-
rada üst stratejik amaçlar belirlemeyi ve 
bunların altını detaylandırarak ilgili tüm 
kuruluşların somut eylemler gerçekleştir-
melerini sağlayacak bir mantık yürüttük. 
Beş stratejik amacımızdan birisi de sana-
yimizin yeşil dönüşümünü tamamlamak. 
Artık fiziki sabit sermaye yatırımları yap-
mamız gerekiyor. İşletmelerin bu yatırım-
ları gerçekleştirmeleri için de ciddi teşvik 
destekleri veriyoruz. Teşvik başvurusunda 
bulunan işletmelerimizden en az beş yıllık 
yeşil dönüşüm yol haritasını bize sunmala-
rını istiyoruz. Bu başvuruları değerlendirir-
ken ayrıca danışmanlık hizmeti de vermiş 
oluyoruz” diye konuştu.

3. SANAYİDE YEŞİL DÖNÜŞÜM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK ZİRVESİ
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2. OTURUM: “YEŞİL MUTABAKAT, 
SINIRDA KARBON DÜZENLEMESİ 

VE SANAYİYE ETKİSİ”

TOBB Çevre Müdürü Mert Kuleoğ-
lu’nun moderatörlüğünde gerçekleştirilen 
“Yeşil Mutabakat, Sınırda Karbon Düzenle-
mesi ve Sanayiye Etkisi’ başlıklı ikinci otu-
rumun konuşmacıları, Enerji ve Tabii Kay-
naklar Bakanlığı Enerji Verimliliği ve Çevre 
Dairesi Başkan Vekili Dr. Bilal Düzgün, İklim 
Değişikliği Başkanlığı Karbon Fiyatlandır-
ma Dairesi Başkanı Eyüp Kaan Moralı, TSE 
Çevresel Gözetim ve Doğrulama Müdürü 
Mehmet Ergün ve Mevlana Kalkınma Ajan-
sı İktisadi Kalkınma Birimi Uzmanı Zehra 
Betül Pekergin’di.

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı 
Enerji Verimliliği ve Çevre Dairesi Başkan 
Vekili Dr. Bilal Düzgün, bugün yaşanan ik-
lim değişikliği ile ilgili tüm problemlerin 
geçmişten gelen problemler olduğunu 
belirtti. Düzgün, “Bakanlık olarak 9 yılda ye-
nilenebilir enerji alanında önemli yatırım-
lar yaptık. Yüzde 60’lık yenilenebilir kurulu 
güce sahip Avrupa’da beşinci, dünyada 

11’inci ülke olduk. Yılda 5 bin MgW güneş 
ve rüzgar yatırımı yapma hedefimiz var. 
Bununla beraber yine yılda 1 milyar do-
larlık yatırımımız olacak. Bütün planlarımız 
2022 yılında yayınladığımız Türkiye Ulusal 
Enerji Planında yer alıyor” dedi.

Konuşmasında, Emisyon Ticaret Siste-
mi’ndeki güncel gelişmeler ve sanayicileri 
bekleyen yenilikler hakkında bilgiler veren 
İklim Değişikliği Başkanlığı Karbon Fiyat-
landırma Dairesi Başkanı Eyüp Kaan Moralı, 
“Ülkemiz Paris Anlaşması’na taraf olduktan 
sonra bir yol haritası belirlememiz gereki-
yordu. Bu kapsamda akademisyenler, özel 
sektör temsilcileri ve kamu kurum ve ku-
ruluşları ile birlikte 2022 yılında Türkiye’nin 
ilk iklim şurasını yine Konya’da gerçekleştir-
miştik. Bugün Türkiye’de sanayi sektörün-
de 700’ü aşkın firmanın emisyonlarını takip 
ediyoruz. 2023 yılında 270 milyon ton kar-
bon emisyonu raporlandı. Bu raporlama 
neticesinde her tesisin emisyon kaynağını 

ve nerede emisyon azaltma potansiyeli 
olduğunu görebiliyoruz. Emisyon ticaret 
sisteminde iki stratejik hedefimiz var. Bun-
lardan bir tanesi 2053 yılında sıfır emisyon 
hedefine ulaşmak” şeklinde konuştu.

TSE Çevresel Gözetim ve Doğrulama 
Müdürü Mehmet Ergün de, sanayide reka-
betin değiştiğini vurgulayarak “Rekabet artık 
kaliteli ürün uygun fiyat denkleminden çıkıp 
düşük emisyon yoğunluklu ürün üretmeyle 
rekabet edilebilir hale geldi. Bu da yeşil dö-
nüşümü beraberinde getiriyor. Artık her bir 
ton emisyonun karşılığında sanayicimiz be-
del ödemek zorunda kalacak” dedi.

Mevlana Kalkınma Ajansı İktisadi Kal-
kınma Birimi Uzmanı Zehra Betül Pekergin 
ise, “Dönüşümle ilgili eğitim ve uygulama 
çalışmalarımıza devam ediyoruz. Karbon 
düzenlemesi için hazırlanacak raporların 
ve belgelerin nitelikli kişiler tarafından ha-
zırlanması için saha çalışmalarımız olacak” 
diye konuştu.

3. SANAYİDE YEŞİL DÖNÜŞÜM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK ZİRVESİ
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3. OTURUM: “YEŞİL FİNANSMAN, 
YATIRIM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK”

Ekonomi Gazetesi Yazı İşleri Müdürü 
Handan Sema Ceylan’ın moderatörlüğü-
nü yaptığı, “Yeşil Finansman, Yatırım ve 
Sürdürülebilirlik” temalı üçüncü oturumda 
, Dünya Bankası Altyapı ve Enerji Sektörle-
ri Kıdemli Yöneticisi Yeşim Akçollu, Türkiye 
Kalkınma ve Yatırım Bankası Sürdürüle-
bilirlik ve Çevresel Sosyal Etki Yöneticisi 
Mehtap Altuğ, Türkiye Sınai Kalkınma Ban-
kası Escarus Direktörü Melis Bitlis ve KOS-
GEB Sürdürülebilirlik Destekleri Müdürü 
Firdevs Kılıç, yeşil finansmanın detaylarını 
dinleyicilerle paylaştı.

Dünya Bankası Altyapı ve Enerji Sek-
törleri Kıdemli Yöneticisi Yeşim Akçollu 
konuşmasında, sürdürebilirlik ve özellikle 
sanayi özelinde altyapı, enerji yatırımları 
ve iklim değişikliği ile savaşan teknoloji-
lere yönelik yatırımlarda neler yaptıkla-
rından bahsetti. Akçollu, “Dünya Bankası 
olarak programımız 13 miyar dolarlık bir 
program. Kurumlara sadece kredi değil, 
teknik destek ve kapasite geliştirme des-

teği de veriyoruz. Ayrıca çeşitli garanti me-
kanizmalarımızla riskin bir kısmını bertaraf 
ederek ticari kredilere bile daha ucuza 
ulaşılmasını sağlıyoruz” şeklinde konuştu.

Türkiye Kalkınma ve Yatırım Bankası 
Sürdürülebilirlik ve Çevresel Sosyal Etki 
Yöneticisi Mehtap Altuğ, “Kalkınma ve 
Yatırım Bankası olarak ana iş kollarında 
sürdürülebilir kalkınma hedefleri doğrul-
tusunda faaliyetlerimizi sürdürmekteyiz. 
Bu hedefler doğrultusunda istihdamdan 
yerli üretimin artırılmasına; yeşil enerji 
çalışmalarımızdan KOBİ’lere desteklere 
kadar birçok alanda katkı sunmaya devam 
ediyoruz. Gördüğümüz riskleri en aza in-
dirmek için firmalarımızı teşvik ediyoruz. 
Birçok kaynaktan tematik krediler kullan-
dırıyoruz” dedi.

Türkiye Sınai Kalkınma Bankası Esca-
rus Direktörü Melis Bitlis ise “Özel sektö-
re ve kamu kurumlarına sürdürülebilirlik 
konusunda katma değer danışmanlık 
hizmeti vermek üzere kurulmuş bir yapı-

yız. SKDM konusunu özellikle Türkiye için 
yeşil dönüşüm olarak ele almak çok daha 
önemli. Küresel değer zincirinde üretim 
süreçlerinde rol alan KOBİ’ler dolaylı ya da 
direk olarak kadraja giriyor. Ülkemizdeki 
hem ticareti desteklemek hem de yeşil 
dönüşüme uyum için öncelikle emisyonu 
azaltım süreçlerini yaygınlaştırmak çok 
önemli. Bütün bunların hepsi bizi yeni 
yatırım ve kaynak ihtiyaçlarına getiriyor” 
diye konuştu.

KOSGEB Sürdürülebilirlik Destekleri 
Müdürü Firdevs Kılıç, sanayicilerin verilen 
desteklerden faydalanması ile ilgili saha 
gözlemlerini anlatarak şunları söyledi: 
“Büyük işletmeler desteklerin farkında ve 
hazırlıklarını tamamlamış durumda. Fakat 
KOBİ’lerimiz için aynı şeyi söylemek doğ-
ru olmaz. Kurum olarak KOBİ’lerin rekabet 
gücünü korumakla sorumluyuz. Geçtiği-
miz yıl aralık ayında başladığımız Türkiye 
yeşil sanayi projemizle KOBİ’lerimizin yeşil 
dönüşümünü sağlamayı istiyoruz.”

3. SANAYİDE YEŞİL DÖNÜŞÜM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK ZİRVESİ
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Konya Sanayi Odası (KSO) Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, AK Parti Konya Mil-
letvekili Ziya Altunyaldız ve KSO Yönetim 
Kurulu Üyesi Celalettin Yılmaz ile birlikte, 

Konyalı sanayicilerin sorun ve taleplerini 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Sanayi ve Tek-
noloji Bakanı M. Fatih Kacır, Çevre, Şehir-

cilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Ku-
rum, Ticaret Bakanı Ömer Bolat ile Tarım ve 
Orman Bakanı İbrahim Yumaklı’ya ileterek 
destek istedi. 

BAŞKAN BÜYÜKEĞEN, SANAYİCİLERİN TALEPLERİNİ 
CEVDET YILMAZ VE BAKANLARA İLETTİ

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz’a ziyaret

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya’ya ziyaret Sanayi ve Teknoloji Bakanı M. Fatih Kacır’a ziyaret

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum’a ziyaret Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat’a ziyaret Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı’ya ziyaret
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Sanayicilerin ve iş yeri temsilcilerinin 
yoğun katılımı ile gerçekleştirilen semine-
rin açılışında konuşan Konya Sanayi Odası 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, Konya’nın sa-
nayicilik kimliğiyle ön plana çıkan bir şehir 
olduğunu, şehirdeki işletmelerin çoğunun 
aile şirketi olduğunu kaydetti. Şirketlerde 
şu anda 2. ve 3. neslin iş başında olduğuna 
dikkat çeken Büyükeğen, işletmelerin ku-
rumsal bir yapı ile sürdürülebilir olmasının 
önemli olduğunu belirtti. Başkan Büyüke-
ğen, “Aile şirketlerimizde sürdürülebilirliği 
sağlamak için, aynı zamanda kurumsallaş-
ma ve aile anayasası gibi kavramların daha 
hakim olması gerektiği bir dönemin içe-
risindeyiz. Çünkü bu şirketler artık sadece 
aile bireylerinin değil, toplumun ve ülkenin 
milli değerleridir. Hepimiz bu sorumlulukla 
hareket etmek, kurumsal yönetim anlamın-
da gereken tüm adımları atmak zorundayız. 
Yani bu keyfi bir mesele değildir, mecburi-
yettir. Dolayısıyla sürdürülebilir olamayan 
veya kapanan, sadece bir şirket değil, ülke-
mizin sermayesidir, ülkemizin değeridir. Bu 
yüzden üretimi destekleyen, sürdürülebilir 
kılan tüm mekanizmaların kurumsal bir yapı 
ile canlı tutulması gerekiyor” dedi.

KURUMSALLAŞMA, ŞİRKETLERİN 
TEK BAŞINA BAŞARABİLECEKLERİ 
BİR YÖNTEM DEĞİL
Daha sonra konuşan Türkiye Kurumsal 

Yönetim Derneği Başkanı Dr. Tamer Saka 
da, şirketlerin başarılı olabilmesi için sistem-
lere dayalı yönetim felsefesini geliştirmesi 
gerektiğini söyledi. Şirketlerin kurumsal-
laşmasının ortalama şirket ömürlerinin 
aşmasını sağladığını belirten Saka, şunları 
söyledi: “Şirketlerimizin başarılı olabilmesi 

için mutlaka, sistemlere dayalı yönetim fel-
sefesini geliştirmesi lazım. Bugün Türkiye 
kişi başı milli gelirde 10 bin – 12 bin dolar 
seviyesine sıkışmış bir ekonomiye sahip. 
Hepimiz bu rakamların kişi başı 20 bin do-
larlara çıkmasını istiyoruz. Bunu yapabilmek 
için değişen ortamı doğru okumak lazım.  
Kurumsal yönetim tek başına bunun cevabı 
değil ama büyük destekçisi. Bizlerin yapabi-
lecekleri var, yapamayacakları var. Bunu re-
kabetçi bir koşu olarak düşünün. Hep ileriye 
yönelik koşmak zorundasınız. Bizler bunun 
için varız. Sizlere bu desteği verebilmek için 
buradayız.”

ŞİRKETLERİ GELECEK KUŞAKLARA 
DEVREDEBİLMEK KURUMSAL 
ANLAYIŞLA MÜMKÜN
Garanti BBVA Genel Müdür Yardımcısı 

Sibel Kaya da, aile şirketlerinin ekonominin 
itici gücü olduğunu, Türkiye ekonomisini 
geliştirip büyüttüğünü söyledi. Kaya, şöyle 
devam etti: “Şirketlerimizin nerede ise yüz-
de 95’i aile şirketi. Söz konusu şirketlerimiz, 
müteşebbis ruhunu kaybetmeden üretim-
leriyle istihdamlarıyla, ihracatlarıyla ülkemiz 
ekonomisini ayakta tutuyor, büyütüyor, 

geliştiriyor. Bunu hiç olmadığı kadar hızlı bir 
dönüşümün yaşandığı, rekabetin çok sert 
olduğu bir dünyada yapıyorlar. Ancak, zorlu 
koşullarda büyüyen nice şirketimizi kaybe-
diyoruz. Dolayısıyla böyle bir dünyada var 
olmak ve varlığını devam ettirmek, şirket-
leri kuşaktan kuşağa devredebilmek daha 
kurumsal bir anlayışla mümkün. Kurumsal-
laşma söylendiği kadar kolay değil elbette. 
Bu süreçleri yaşamış ve yaşamakta olan şir-
ketlerimiz var. Bugün de bu seminerde bu 
konuları hep birlikte dinleyeceğiz.”

Açılış konuşmalarının ardından Aile 
Şirketlerinde Kurumsallaşma ve Kurumsal 
Yönetim Uygulamaları seminerine geçildi. 
Nasıl Bir Ekonomi Gazetesi Genel Koordi-
natörü Vahap Munyar’ın moderatörlüğünü 
yaptığı seminerde, Türkiye Kurumsal Yöne-
tim Derneği Başkanı Dr. Tamer Saka, Garanti 
BBVA KOBİ Bankacılığı Pazarlama Direktörü 
Nurdan Tunay Günaylı, İstanbul Ekonomi 
Araştırma Yönetici Ortağı ve Türkiye Kurum-
sal Yönetim Derneği Ekonomi Danışmanı 
Can Selçuki ve Yıldız Pul Otomotiv Yönetim 
Kurulu Başkanı Seyit Acar şirketlerin kurum-
sal yönetimine ilişkin görüşlerini paylaştı.

Türkiye Kurumsal Yönetim Derneği tarafından, Konya Sanayi Odası’nın ev sahipliğinde dü-
zenlenen ‘Aile Şirketlerinde Kurumsallaşma ve Kurumsal Yönetim Uygulamaları’ semineri 
gerçekleştirildi. Açılışta konuşan Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, üretimi 
destekleyen tüm mekanizmaların kurumsal bir yapı ile canlı tutulması gerektiğini söyledi

AİLE ŞİRKETLERİ 
KURUMSAL BİR YAPI 

İLE CANLI TUTULMALI
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INNOPARK VE ASELSAN KONYA 

İŞ BİRLİĞİ YAPTI
Konya Sanayi Odası öncülüğünde şeh-

re kazandırılan Innopark Konya Teknoloji 
Geliştirme Bölgesi ile Aselsan Konya ara-
sında, savunma sanayinde inovasyon ve iş 
birliğini güçlendirecek iş birliği protokolü 
imzalandı. İş birliği protokolü, Konya Sana-
yi Odası ve Innopark Konya Teknoloji Geliş-
tirme Bölgesi Başkanı Mustafa Büyükeğen 
ve Aselsan Konya Genel Müdür Yardımcısı 
Ali Tansel Kibar arasında imzalandı.

İstanbul’da gerçekleştirilen SAHA EXPO 
2024 Uluslararası Savunma, Havacılık ve 
Uzay Sanayi Fuarı’nda imzaları atılan iş 
birliği protokolünü sosyal medya hesabı 
X’ten duyuran Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, “Innopark ile Aselsan 
Konya olarak, SAHA EXPO’da iş birliği pro-
tokolü imzaladık. Ülkemizin en stratejik 

yatırımların biri olan Aselsan Konya, artık 
Ar-Ge, tasarım, üretim ve mühendislik faali-
yetlerinde  Innopark ile iş birliği yapacak. İş 
birliğimizin hayırlı olmasını diliyorum” dedi.

İki kurum arasında potansiyel iş birliği 
ve ortak projeler geliştirecek olan iş birliği 

protokolü, sektörde yeni çözümler üretil-
mesi ve ortak çalışma kültürünün yaygın-
laştırılmasına yönelik önemli bir adım ola-
rak öne çıkıyor.  İmza töreni sonrası yapılan 
açıklamada ise, “Aselsan Konya ve Innopark 
Konya Teknoloji Geliştirme Bölgesi  arasın-
da yapılan bu iş birliği protokolü, savunma 
sanayisinde inovasyon ve gelişimi des-
teklemeye yönelik önemli bir adım olup, 
Türkiye’nin yerli ve milli savunma sanayii-
ne katkı sunmayı hedeflemektedir. Ortak 
projeler ve hizmetler geliştirmek, karşılıklı 
çözüm ortaklıkları oluşturmak, yenilikçi 
teknolojiler üzerine çalışma kültürünü yay-
gınlaştırmak, AR-GE çalışmalarını destek-
leyerek sektördeki inovasyon kapasitesini 
artırmak projenin temel hedefleri arasında 
yer almaktadır” denildi.

BAŞKAN BÜYÜKEĞEN SAHA EXPO’YU ZİYARET ETTİ

Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, İstanbul’da 
düzenlenen SAHA EXPO 2024 
Uluslararası Savunma, Havacılık 
ve Uzay Sanayi Fuarı’nı ziyaret etti. 

Milli Savunma Bakanı Yaşar 

Güler ve Kuvvet Komutanlarına, 
Konyalı  firmaların stantlarına 
gerçekleştirdiği ziyaretlerde eşlik 
eden Başkan Büyükeğen, “Savun-
ma sanayi sektöründe ülkemizin 
en önemli fuarlarından biri olan 
SAHA EXPO Fuarı’nı ziyaret ede-
rek, firmalarımızla görüştük. Milli 
Savunma Bakanımız Sayın Yaşar 
Güler ve Kuvvet Komutanlarımı-
za, Konyalı firmalarımızın stant-
larına yaptıkları ziyaretlerde eşlik 
ettik. Sayın Bakanımıza ülkemizin 
gururu savunma sanayinde Kon-
ya’mızın sektördeki yerini ve Oda-
mızın yaptığı çalışmalar hakkında 
bilgi verdik” dedi.



BİZDEN HABERLER

42 | KIŞ 2024 KIŞ 2024 | 43

Konya Sanayi Odası Meclis Başkanı Me-
miş Kütükcü’nün başkanlığında yapılan ve 
KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen’in Oda’nın 
aylık faaliyetleri hakkında bilgi verdiği mec-
lis toplantısında, 5. ve 6. meslek komitesi 
temsilcileri de birer sunum yaptı.

İlk olarak kürsüye gelen Konya Sanayi 
Odası’nın Yem, Yumurta, Süt ve Süt Ürünleri 
Sanayini temsil eden 5. Meslek Komitesi’nin 
Başkan Yardımcısı Ahmet Salih Sürücü, süt 
ve yumurta sektörünün önemine dikkat 
çekti. Hayvansal üretimin genel sorunlarının 
çözümü için bitkisel üretimin önemli oldu-
ğunun altını çizen Sürücü, “Sektörün ham-
madde ihtiyacını karşılaması nedeniyle ta-
rım sektörünün gelişimi ve sürdürülebilirliği 
önemlidir. Yem, çözümün bir parçasıdır. Bu 
kapsamda sürü yönetimi ve sürdürülebilirlik 
kavramlarına daha fazla hassasiyet gösteril-
melidir” şeklinde konuştu. Sürücü, sektörün 
kalifiye eleman bulamama ve enerji mali-
yetlerinin yüksek olmasından dolayı da so-
runlar yaşadığına vurgu yaptı. 

TEKSTİLİN EN BÜYÜK SORUNU 
NİTELİKLİ ARA ELEMAN
KSO’nun Tekstil, Konfeksiyon, Triko ve 

Halı Sanayini temsil eden 6. Meslek Komi-
tesi Başkanı Metin Ceran da sunumunda, 
komitelerindeki sektörlerin ülkenin önem-
li imalat sanayi kollarından biri olduğunu 
söyledi. Sektörlerinin başta gelen sorun-
larının yüksek üretim maliyetleri ve nite-
likli ara eleman ihtiyacı olduğunu aktaran 
Ceran, “Küçük ve orta ölçekli firma yapısı 
nedeniyle rekabette yaşanan sorunlar, 
üniversite sanayi iş birliğinin istenen dü-
zeyde olmaması, temel hammaddelerin 
üretimin talebini karşılayamaması, yaban-
cı personel istihdamı sektörlerimizin önde 
gelen sorunları arasında yer almaktadır” 

dedi. Komite olarak üyelerden gelen so-
runların çözümü için çalıştıklarını ifade 
eden Ceran, eleman ihtiyacı sorununun 
önüne geçmek için yapılabilecek önerile-
rini şöyle anlattı: “Nitelikli eleman ihtiyacı 
sorununu karşılayabilmek için meslek lise-
lerinden mezun olan gençlerin işe yerleş-
tirilmeleri konusunda iş birliği yapılmalı, 
öğrencilere meslek seçimi öncesinde bil-
gilendirici yönlendirmeler daha fazla ya-
pılmalı. Eğitmenlerin meslek içi eğitime 
ihtiyaç duymaları durumunda işletmeleri-
mizin bu kapsamda kullanılmasına imkan 
sağlanmalı.” 

Konya Sanayi Odası’nın Kasım Ayı Meclis Toplantısı’nda, 5. ve 6. meslek komitesinin temsilcileri 
sektörlerine yönelik bilgilendirmelerde bulunarak, komitelerinin sorun ve taleplerini dile getirdi

KSO 5. VE 6. MESLEK KOMİTELERİ 
SEKTÖRLERİNİ ANLATTI
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İlk olarak sunumunu gerçekleştiren 
Konya Sanayi Odası’nın Un-Unlu Ma-
muller ve Ekmek Üretim Sanayini temsil 
eden 3. Meslek Komitesi’nin Başkanı Os-
man Doğan, sağlıklı ve doğal beslenme 
bilinciyle beslenme kalitesini artırmayı 
amaçladıklarını söyledi. Fırıncılık sektö-
rünün öncelikli sorunları hakkında bilgi 
veren Doğan, işletmelerin küçük olması 
ve teknoloji kullanımının yetersiz olması-
nın, ekmek israfının ve ekmek fiyatlarının 
neden olduğu haksız rekabetin öncelikli 
sorunları olduğunu belirtti. Doğan, şöyle 
devam etti: “İşçilik maliyetlerinin yüksek 
olması, kalifiye eleman ihtiyacı, üretim 
aşamalarındaki gramaj konuları, enerji 
ve kira maliyetleri sektörümüzün önde 
gelen sorunları arasında yer alıyor. Geliş-
miş ülkelerde olduğu gibi, ülkemizde de 
ekmek ve unlu mamuller sektöründe ça-
lışan kişilerin mutlaka sektörle ilgili eğitim 
alma zorunluluğu getirilmeli, yine meslek 
liselerinde sektörümüzle ilgili bölümler 
açılarak öğrencilerin burayı tercih etmesi 

teşvik edilmeli.”
Daha sonra sunumunu gerçekleştiren 

Şeker-Şekerli Maddeler ve Çikolata Sana-
yini temsil eden 4. Meslek Komitesi’nin 
Başkanı Ömer Çeçen de, tüketicilerin ka-
liteli ve uygun fiyatla ürünlere ulaşabilme-
sini amaçladıklarını ve ihracatta sektörel 
olarak istikrarlı ve sürdürülebilir üretimin 
yapılması için çalıştıklarını söyledi. Sektö-
rün öncelikli sorununun kalifiye eleman 
bulamama olduğuna dikkat çeken Çeçen, 
Komite olarak, sektörün özellikle meslek 

liseli gençler tarafından tercih edilmesi 
için çalıştıklarını ifade ederek, şunları söy-
ledi: “Sektörün bir diğer önemli sorunu, 
Suudi Arabistan pazarında halal belgesi 
alma zorunluluğu olması ve bunun tek bir 
yetkili firma tarafından verilmesi. Bu du-
rum, o bölgeye ihracat yapan sanayicile-
rimizi zorlamaktadır. Bu sorunun çözümü 
için çeşitli girişimlerde bulunuyoruz.”

Çeçen, ayrıca akide şekerine coğrafi 
işaret alınması için çalışmalara başladıkla-
rını da sözlerine ekledi.

Konya Sanayi Odası’nın Meclis Toplantısı’nda, KSO 3. ve 4. Meslek Komi-
tesi Başkanları, yaptıkları çalışmalar ve sektörleri hakkında bilgi verdi

KSO 3. VE 4. MESLEK KOMİTESİNİN 
SORUNLARI KONUŞULDU 
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KSO 1. VE 2. KOMİTE BAŞKANLARI 
SEKTÖRLERİNE YÖNELİK BİLGİLER VERDİ

Konya Sanayi Odası Meclis Başkanı Memiş 
Kütükcü’nün başkanlığında yapılan ve KSO 
Başkanı Mustafa Büyükeğen’in Oda’nın ay-
lık faaliyetleri hakkında bilgi verdiği meclis 
toplantısında, 1. ve 2. meslek komitesinin 
başkanları da birer sunum yaptı.
İlk olarak kürsüye gelen Konya Sanayi Oda-
sı’nın Kömür, Taş, Kum, Mermer ve Diğer 
Madenler Sanayiini temsil eden 1. Meslek 
Komitesi Başkanı Bahattin Çevik, sürdürü-
lebilir üretimi sağlamak ve ihracatı artırmak 
için çalıştıklarını söyledi. Maden sektörünün 
ülkemizin yerli ve milli sermayesi olduğuna 
dikkat çeken Çevik, maden yönetmeliğinin 

tekrar düzenlenmesi gerektiğini belirterek, 
sektörlerinin öne çıkan diğer sorun ve ta-
leplerini şu şekilde sıraladı: “Kalifiye eleman 
bulunamaması sektörümüzün en büyük 
sorunudur. Üniversite ve liseden mezun 
olacak öğrencilerin sektörümüze yönlendi-
rilmesi için girişimlerde bulunulmalı, meslek 
liselerinde maden bölümünün açılması için 
gerekli çalışmalar yapılmalı, açılacak bu bö-
lümlerin öğrencilerin tercih sebebi olması 
sağlanmalıdır. Döviz kurunun düşük kalması 
da sektörümüzün bir diğer önemli sorunu-
dur.” Daha sonra sunumunu gerçekleştiren 
Gıda Maddeleri İmalatı, Et ve Et Ürünleri Sa-

nayiini temsil eden 2. Meslek Komitesi Baş-
kanı Hayati Çelik de, komite olarak en önemli 
hedeflerinin tüm üyelerini ihracatçı yapmak 
olduğunu söyledi. Üyelerini ziyaret ettikleri-
ni ve buralardaki sektörel sorunları çözüme 
kavuşturmak için çalıştıklarını aktaran Çelik, 
sektörlerinin sorun ve taleplerine yönelik ise 
şu değerlendirmelerde bulundu: “Ayçiçe-
ği ekiminde çiftçinin desteksiz bırakılması, 
tıbbi ve aromatik bitkilerin ekiminde çiftçi-
nin gereksinimlerine yanıt verilememesi ve 
ekim oranının düşmesi, lop et ve canlı hay-
van ithalatının artırılması sektörlerimizin öne 
çıkan başlıca sorunları arasındadır.”

Konya Sanayi Odası’nın Meclis Toplantısı’nda, 1. ve 2. meslek komitesi başkanları sek-
törlerine yönelik bilgilendirmelerde bulunarak, sorunlarını ve taleplerini dile getirdi

Konya Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyesi 
Gülvezir Korkmaz, KSO’nun İnşaat Malze-
meleri, Hazır Beton, Beton Mamulleri, Pre-

fabrik Yapı Elemanları, Tuğla, Briket, Cam ve 
Mozaik Sanayi’ni temsil eden 12. Meslek 
Komitesi Başkanı Mustafa Dinçler ve Komi-

te Başkan Yardımcısı Hasan Kavak ile birlik-
te sektör sanayicilerini ziyaret etti. 

KSO 12. MESLEK KOMİTESİ 
ÜYELERİ ZİYARET EDİLDİ
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Konya Sanayi Odası ve 
Trendyol işbirliğinde  “E-Ti-
caret ve E-İhracat Konferan-
sı” gerçekleştirildi. Trendyol 
İhracat Satış ve İş Geliştirme 
Müdürü Gökhan Kurtu-
luş’un konuşmacı olduğu 
konferansta, Türkiye pera-
kende pazarına e-ticaretin 
etkisi, mikro ihracat modeli, 
e-ihracat nasıl yapılır, e-ihra-
catın gelecek hedefleri gibi 
konulara değinildi. 

Konya Sanayi Odası’nın Döküm, Isıl İşlem ve Kaplama Sanayi 
sektörünü temsil eden 14. Meslek Komitesi Üyeleri bir araya gel-
di. 14. Meslek Komitesi Başkanı Mehmet Çağatay Gürdal, Komite 
Başkan Yardımcısı Hüseyin Kılınç, KSO Meclis Üyeleri Mehmet 
Ali Acar, Muammer Koçak ve komite üyelerinin katılımıyla ger-
çekleştirilen toplantıda, komitenin faaliyetleri, sektörün sorun ve 
talepleri istişare edildi.

KSO’DA, E-TİCARET VE E-İHRACAT KONUŞULDU

KSO 21. MESLEK KOMİTESİ 
ÜYELERİ ZİYARET EDİLDİ

KSO 14. MESLEK KOMİTESİ 
ÜYELERİ BİR ARAYA GELDİ

Konya Sanayi Odası’nın Genel Makina İmalat Sanayini temsil eden 
21. Meslek Komitesi’nin Başkanı Bahattin Düzgün, Bursa’da gerçekleşti-
rilen BUMATECH 2024 Makina Fuarı’na katılan komite üyesi sanayicileri 
ziyaret etti. Ziyarette sektörün sorun ve taleplerine yönelik istişarelerde 
bulunuldu.
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Afrika’daki ticaret fırsatlarının anlatıl-
dığı toplantıya, Güney Afrika Cumhuriyeti 
İzmir Fahri Başkonsolosu İsmail Tamer Taş-
kın, Güney Afrika Cumhuriyeti Türkiye Bü-
yükelçiliği İkinci Katibi Keletso Rabohale, 
Konya Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyele-
ri Kemal Özarpa ve Ahmet Küçükbacak ile 
sanayiciler ve iş yeri temsilcileri katıldı.

Toplantının açılışında konuşan Konya 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyesi Kemal 
Özarpa, sanayi şehri Konya’nın dünyanın 
195 ülkesine ihracat yaptığını, Afrika Kıta-
sı’nın da Konya’nın stratejik ihracat bölge-
lerinden olduğunu söyledi. 50 Afrika ülke-
sine Konya’dan ihracat yapıldığını aktaran 
Özarpa, “Başta Cezayir, Libya, Fas, Güney 
Afrika Cumhuriyeti ve Tunus olmak üzere 
50 Afrika ülkesine, bu yılın ilk 11 ayında 341 
milyon 213 bin dolar ihracat yaptık. İhraç 
ettiğimiz başlıca ürünler arasında makine 
ve ekipmanları, mekanik cihazlar, plastik 
ürünler ve demir-çelik ürünleri yer aldı” 
dedi.

KONYALI SANAYİCİLER 
DÜNYANIN HER YERİNDE OLMALI
Konyalı sanayicilerin dünyanın her 

köşesinde varlık göstermesi gerektiğine 
inandıklarını ve bu doğrultuda ihracatı ar-
tırmaya yönelik çeşitli çalışmalar yaptıkları-

nı ifade eden Özarpa, şu bilgileri paylaştı: 
“Konya Sanayi Odası olarak, üyelerimizin 
dünyanın her köşesinde varlık gösterme-
si gerektiğine inanıyoruz. Bu doğrultuda, 
coğrafyamıza en uzak ülkelerle bile ticari 
ilişkilerimizi güçlendirmek adına yoğun ça-
lışmalar yürütüyoruz. Odamız bünyesinde-
ki İhracat Destek Ofisimizle ihracat yapan 
ya da ilk kez ihracata adım atmak isteyen 
firmalarımıza mentörlük sağlıyor, talepleri 
doğrultusunda ihracat pazar araştırmaları 
yapıyoruz. Ayrıca, yurtdışı alım heyetleriy-
le üyelerimizi buluşturuyor, ülke tanıtım 
toplantıları, yurtdışı fuar ziyaretleri ve ikili 
iş görüşmeleri organizasyonlarıyla firmala-
rımızın yeni pazarlara ulaşmasını destekli-
yoruz. Düzenlediğimiz bu seminer de, bu 
hedeflerimiz doğrultusunda çok kıymetli 
bir adım.”

GÜNEY AFRİKA İLE TÜM AFRİKA 
KITASI’NA AÇILABİLİRSİNİZ
Daha sonra konuşan Güney Afrika 

Cumhuriyeti Türkiye Büyükelçiliği İkinci 
Katibi Keletso Rabohale, Konya’nın tarımın 
yanında sanayide de önemli bir şehir oldu-
ğunu, bundan dolayı Konya’da olmaktan 
mutlu olduklarını söyledi. Güney Afrika ile 
ticaret yapmanın, diğer Afrika ülkelerine 
açılmak için de iyi bir avantaj olduğuna 
dikkat çeken Rabohale, “Güney Afrika aynı 
zamanda yatırım için de büyük avantajlar 
sunuyor. Tarım, otomotiv, savunma sanayi, 
maden, demir yolları taşımacılığı, yenile-
nebilir enerji ve enerji depolama, inşaat 
sektörleri için uygun yatırım avantajları 
bulunuyor. Büyükelçilik olarak biz bu ko-
nularda her türlü desteği vermeye hazırız” 
ifadelerini kullandı.

AFRİKA’YA HER ŞEYİ SATABİLİRSİNİZ
Son olarak konuşan Güney Afrika 

Cumhuriyeti İzmir Fahri Başkonsolosu İs-
mail Tamer Taşkın da, Afrika Kıtası ile nasıl 
ticaret yapılabileceğine dair bilgiler pay-
laştı. Afrika ülkelerine her şeyin satılabile-
ceğine vurgu yapan Taşkın, şunları söyledi: 
“Afrika’da 54 ülke bulunuyor. Orada iş ya-
pabilmek için öncelikli olarak bir takım kur-
malısınız. Bu takımın içerisinde Türkiye’de 
okuyan Afrikalı öğrenciler mutlaka olmalı. 
Bu öğrencileri, öğrencilik yıllarında istih-
dam ederseniz, hem sizin dış ticaretinizde 
çalışmış olurlar hem de okulları bittikten 
sonra sizin oradaki temsilciniz olabiliyorlar. 
Böylece bu pazarlar ile daha kolay iş yapa-
bilirsiniz. Afrika ülkelerine her şeyi satabi-
lirsiniz. Özellikle elektronik eşyalar, daya-
nıklı tüketim malları, mobilya, beyaz eşya, 
jeneratör, yedek parça gibi ürünlerde yeni 
iş olanakları sağlayabilirsiniz.” Seminer, soru 
ve cevaplar ile devam etti.

Konya Sanayi Odası tarafından, 
‘Afrika Ülkelerine İhracat ve 
Afrika’da Yatırım Fırsatları Semineri’ 
gerçekleştirildi. Konya ile Afrika’nın 
ticari ilişkilerinin konuşulduğu 
seminerde, Afrika pazarına yönelik 
önemli bilgi ve stratejiler paylaşıldı

KSO’DA AFRİKA PAZARI ANLATILDI



BİZDEN HABERLER

46 | KIŞ 2024 KIŞ 2024 | 47

Otomotiv sektörünün en önemli fuar-
larından biri olan Automechanika Fuarı’na 
stantlı katılım sağlayan Konyalı firmaları 
ziyaret eden KSO Yönetim Kurulu Üyesi 
Mehmet Kaçmaz, fuarın Konyalı sanayiciler 
için çok verimli geçtiğini söyledi. Konyalı 62 
firmanın Automechanika Fuarı’nda stant 
açtığını kaydeden Kaçmaz, “Otomotiv sek-
törü, şehrimizin üretim ve ihracatında önde 
gelen sektörlerden. Sektör sanayicilerimiz 

geçtiğimiz yıl 807 milyon 853 bin dolarlık ih-
racat gerçekleştirdi. Konya’mızın ihracatının 
yüzde 25’ini otomotiv sektörü tek başına 
gerçekleştirdi. Bu yılın Ocak-Ağustos döne-
minde de en fazla ihracat yaptığımız sektör 
586 milyon dolar ile otomotiv endüstrisi 
oldu. Oda olarak, otomotiv sektörünün ih-
racat hacmini artırabilmek için sektörün en 
önemli fuarlarından olan Automechanika 
Fuarı’na Konyalı sanayicilerimiz için teknik 

inceleme gezisi düzenledik. Fuara ayrıca 
62 Konyalı firmamız stant açarak katılım 
sağlamış durumda. Firmalarımız hem kendi 
ürünlerini sergileme imkanı buluyor hem 
de sektördeki en son gelişmeleri yakından 
inceleme fırsatı elde ediyor. Sanayicilerimi-
zin buralarda gerçekleştirdikleri ikili iş görüş-
melerinin de önümüzdeki dönemlerde sek-
törümüzün ve şehrimizin ihracatına olumlu 
katkı sunacağına inanıyorum” dedi.

Konya otomotiv yan sanayi sektör sanayicileri, Konya Sanayi Odası organizasyonu ile Almanya’nın Frank-
furt şehrinde düzenlenen Automechanika 2024 Fuarı’nı ziyaret etti. KSO Yönetim Kurulu Üyesi Mehmet 
Kaçmaz’ın başkanlık ettiği heyet, teknik inceleme gezisi kapsamında ikili iş görüşmeleri de gerçekleştirdi

KONYALI SANAYİCİLERDEN 
AUTOMECHANIKA FUARI’NA ÇIKARMA
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Ticaret Bakan Yardımcısı Volkan Ağar ve 
protokolün katılımıyla açılışı yapılan fuarda 
konuşan KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen, 
Konya’nın ayakkabı sektöründeki gücüne 
dikkat çekti. Konya’nın kapasite açısından 
Türkiye’nin ilk 3 şehri arasında yer aldığını 
aktaran Başkan Büyükeğen, “Konya olarak, 
yıllık 80 milyon çift ayakkabı üretiyor, bu 
ayakkabıları iç piyasanın yanı sıra, İngiltere, 
Almanya, Romanya, Polonya gibi Avrupa 
ülkelerinden Orta Doğu’ya, Rusya’dan Afri-
ka’ya kadar dünyanın pek çok ülkesine ihraç 

ediyoruz. Konya’mız sektörde 600 üzerinde 
firma ile yaklaşık 15 bin kişiye istihdam sağ-
lıyor. Bu rakamlar da gösteriyor ki, ayakkabı-
cılarımız dünyadaki tüm zorluklara ve artan 
rekabet koşullarına rağmen çok önemli ba-
şarılara imza atmış durumdalar” dedi.

İhracat yapmak isteyen ya da ihracatını 
artırmak isteyen sektör sanayicilerine her 
zaman destek olacaklarını belirten Başkan 
Büyükeğen, “Konya Sanayi Odası olarak, 
şehrimizin sanayi gücünü, ihracatını artır-
mak için çalışmalarımızı aralıksız sürdürü-

yoruz. Odamız bünyesindeki İhracat Destek 
Ofisimizle, ayakkabı sektörümüz de dahil 
olmak üzere, tüm sektörlerimize ve firmala-
rımıza uluslararası pazarlara açılma yolunda 
rehberlik ediyoruz. Dolayısıyla İhracat Des-
tek Ofisimizin kapısı ‘ihracat yapmak istiyo-
rum veya ihracatımı geliştirmek istiyorum’ 
diyen herkese sonuna kadar açık” şeklinde 
konuştu. Büyükeğen, Bakan Yardımcısı Vol-
kan Ağar ve Konya protokolüyle birlikte, 
fuarda stant açan firmaları ziyaret ederek, 
hayırlı olsun temennisinde bulundu.

Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, bu yıl ikincisi dü-
zenlenen Konya Ayakkabı ve Çanta Moda Fuarı’nın açılışına katıldı

BAŞKAN BÜYÜKEĞEN, AYAKKABI 
FUARI’NIN AÇILIŞINA KATILDI
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Konya Sanayi Odası, Konya İl Emniyet 
Müdürlüğü ve Konya İl Sağlık Müdürlüğü iş 
birliğinde ‘Bağımlılıkla Mücadele Bilgilendir-
me Toplantısı’ gerçekleştirildi.

Programın açılışında konuşan Konya 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yar-
dımcısı Yusuf Küçükhemek, bağımlılıkla 
mücadelenin hassas bir konu olduğunun 

altını çizerek, bağımlılıkla mücadele konu-
sunda toplumun tüm kesimlerinin dayanış-
ma içinde hareket etmesi gerektiğini ifade 
etti.

Küçükhemek’in konuşmasının ardın-
dan Konya Emniyet Müdürlüğü Narkotik 
Suçlarla Mücadele Şube Müdürlüğü Nar-
korehber Polis Memuru İsmail Akbulut 

ve Konya İl Sağlık Müdürlüğü Halk Sağlığı 
Başkanlığı Madde Bağımlılığı Birimi Dokto-
ru Hanife Aydın, bağımlılık ve tedavi süreci, 
bağımlıların fiziki ve psikolojik yapısı, ba-
ğımlılıkta ailenin ve çevrenin rolü, narkotik 
maddeler, bağımlılığın yasal boyutu gibi 
konu başlıkları hakkında bilgilendirmelerde 
bulundu.

KSO’DA BAĞIMLILIKLA MÜCADELE KONUŞULDU

Programın açılışında konuşan KSO 
Başkan Yardımcısı Zahid Çatlı, firmaların 
rekabet güçlerini artırmaları için  inovas-
yona ağırlık vermeleri gerektiğine dikkat 
çekti. Oda olarak şehrin ürettiği katma 
değeri artırmak için yaptıkları çalışmaları 
anlatan Çatlı, “Odamız öncülüğünde şeh-
rimize kazandırdığımız Innopark Konya 
Teknoloji Geliştirme Bölgemiz, bu alan-
daki en önemli projemiz. 7 üniversitenin, 
kamu ve özel sektörün ortak olduğu, 
yönetimini birlikte gerçekleştirdiği Inno-
park, bölgemizde yüksek katma değerli 
ürünlerin üretilmesinde önemi bir rol üst-

lenmiş durumda.  Buradaki atölyelerde ve 
ofislerde yer alan 73 katılımcı firmamız, 
akıllı üretim, artırılmış veya sanal ger-
çeklik, otonom sistem, yapay zekâ, siber 
güvenlik, sensör, robotik, haberleşme, 
biyoteknoloji, tarım, gıda teknolojisi alan-
larında ürünler, yazılımlar ve teknolojiler 
geliştiriyor, bölgesel ve ulusal kalkınma-
ya güçlü destek sağlıyor.  Innopark’taki 
firmalarımız 2 milyon 200 bin dolara ya-
kın ihracat gerçekleştirdi, 35’i uluslararası 
olmak üzere 152 adet patent başvurusu 
yaptı.  Yine firmalarımız 367 ürün geliş-
tirdi. Bu ürünlerin büyük çoğunluğu da, 

prototip aşamasını geçerek, ticarileşmiş 
durumda” dedi.

Çatlı, Teknoloji Köprüsü: İnovasyon 
ve İş Birliği Proje Pazarı etkinliği kapsa-
mında da yeni iş birliklerinin oluşacağını 
ve bunların şehrin teknoloji odaklı sana-
yi üretimine büyük katkı sağlayacağına 
inandıklarını aktararak, buradan doğacak 
iş birliklerine kapılarının her zaman açık 
olduğunu sözlerine ekledi.

Yapılan konuşmaların ardından, Tek-
noloji Köprüsü: İnovasyon ve İş Birliği Pro-
je Pazarı’nın açılışı gerçekleştirildi ve sergi 
alanı gezildi.

Konya Sanayi Odası Başkan Yardımcısı M. 
Zahid Çatlı, Karatay Üniversitesi tarafından 
düzenlenen ‘Teknoloji Köprüsü: İnovasyon 
ve İş Birliği Proje Pazarı’ etkinliğine katıldı.

KSO, ŞEHRİN TEKNOLOJİ 
ÜRETİMİNE ÖNCÜLÜK EDİYOR
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Bakan Yardımcısı Azat Sultanov’a Kon-
ya’nın üretim ve ihracatı hakkında bilgi ve-
ren KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen, “Kon-
ya’mız güçlü bir sanayi alt yapısına, üretim 
ve ihracat potansiyeline sahip. Kazakistan 
da bizim ihracat yaptığımız ülkelerden biri. 
Geçtiğimiz yıl Kazakistan’a olan ihracatımızı 
yüzde 14 artırdık. Yıllık 33 milyon dolar ih-
racat gerçekleştirmiş durumdayız. Biz, ticari 
iş birliğimizi daha fazla artırmak istiyoruz. 
Bunun için biz her türlü çalışmayı yapmaya 
hazırız” dedi.

“TARIM ALANINDA YATIRIMLAR İÇİN 
SİZİ KAZAKİSTAN’A BEKLİYORUZ” 
Başkan Büyükeğen’e ev sahipliğinden 

dolayı teşekkür eden Kazakistan Cumhuri-
yeti Tarım Bakan Yardımcısı Azat Sultanov, 
Türkiye ve Konya ile olan ticari ilişkilerini 
artırmak istediklerini ifade etti. Konya’nın 
tarım sektöründeki gücünü bildiklerini ve 
bölgelerinde tarım ve sanayi sektörlerinde 
her türlü projeye açık olduklarını söyleyen 
Bakan Yardımcısı Sultanov, “Kazakistan, 
mermer, maden, kömür, altın, bakır ve ta-
rım alanlarında gelişmiş bir ülke. Biz Türk ve 
Konyalı şirketlerin de yatırım yapmasını ve 
Kazak şirketler ile Türk şirketlerin daha fazla 
iş birliği yapmasını istiyoruz. Kardeşlerimiz 
olarak sizleri ülkemize bekliyoruz” diye ko-
nuştu.  

Kazakistan Cumhuriyeti Tarım Bakan Yardımcısı Azat Sultanov ve beraberindeki 
heyet, Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen’i ziyaret etti.

KAZAKİSTAN HEYETİ BAŞKAN 
BÜYÜKEĞEN’İ ZİYARET ETTİ

Malezya Yatırım Konsolosu ve Malezya Yatırım Geliştirme 
Otoritesi Direktörü Shahzul Jayawirawan Mohd Yunus, Konya Sa-
nayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen’i ziyaret etti.

Malezya Yatırım Konsolosu Shahzul Jayawirawan Mohd Yu-
nus’a Konya sanayisi hakkında bilgiler veren Başkan Büyükeğen, 
Konya’nın Türkiye’nin önemli sanayi üretim ve ihracat merkez-
lerinden biri olduğunu söyledi. Konyalı sanayicilerin 195 ülkeye 
ihracat gerçekleştirdiği bilgisini paylaşan Başkan Büyükeğen,“-
Malezya da bizim ihracat yaptığımız ülkelerden biri. Yeni ticari iş 
birlikleri yaparak ihracatımızı daha yukarılara taşımak için her türlü 
çalışmayı yapmaya hazırız” dedi.

KONYALI SANAYİCİLERE YATIRIM ÇAĞRISI
Ev sahipliğinden dolayı Başkan Büyükeğen’e teşekkür eden 

Malezya Yatırım Konsolosu ve Malezya Yatırım Geliştirme Otoritesi 
Direktörü Shahzul Jayawirawan Mohd Yunus da, Konyalı yatırım-
cıları Malezya’ya yatırım yapmaya davet etti. Yunus, şunları söy-
ledi: “Malezya ile Türkiye’nin güzel ilişkileri bulunuyor. Malezya’da 
yatırım yapan çeşitli Türk firmaları bulunuyor. Konya’nın da gıda 
ve sanayi alanında ne kadar gelişmiş olduğunu biliyoruz. Gıda ve 
diğer alanlarda üretim yapan Konyalı firmaların, ülkemize yatırım 
yapmasını istiyoruz. Bu konuda her türlü desteği vermeyi hazırız.”

MALEZYA YATIRIM KONSOLOSU, KSO’YU ZİYARET ETTİ
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Konya Sanayi Odası (KSO), İtalya’nın 
Bologna kentinde gerçekleştirilen ve dün-
yanın en büyük fuarlarından biri olan EIMA 
Tarım Makinaları ve Teknolojileri Fuarı’na 
teknik iş gezisi düzenledi. Konya Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Üyesi Ahmet Kü-
çükbacak’ın başkanlığında gerçekleştirilen 
teknik gezi kapsamında, Konyalı sanayiciler 
sektördeki son gelişmeleri yerinde inceler-
ken, yeni iş birlikleri kurma fırsatı da elde 

etti. Fuarla ilgili değerlendirmelerde bulu-
nan KSO Yönetim Kurulu Üyesi Ahmet Kü-
çükbacak, EIMA Fuarı’nın tarım makineleri 
sektörünün önde gelen fuarlarından biri 
olduğunu söyledi. Konyalı 22 firmanın fu-
ara stantlı katılım sağladığını belirten Kü-
çükbacak, “Tarım makineleri sektörümüz, 
Konya’mızın önde gelen sektörlerinden 
biri. Konya’mız sektörde en fazla üreticisi 
bulunan il. Sektörde 8 binden fazla kişi is-

tihdam ediliyor. 170 milyon dolardan fazla 
ihracat ile sektörün en fazla ihracat yapan 
illerinden biri haline geldik. Konya Sanayi 
Odası olarak biz de, sektörün en büyük 
fuarlarından olan EIMA Tarım Makinaları 
ve Teknolojileri Fuarı’na teknik iş gezisi dü-
zenledik. Fuara ayrıca 22 Konyalı firmamız 
stant açarak katılım sağlamış durumda. 
Firmalarımız hem kendi ürünlerini sergi-
leme imkanı buluyor hem de sektördeki 
son gelişmeleri yakından inceleme fırsatı 
elde ediyor. Sanayicilerimizin buralarda 
gerçekleştirdikleri ikili iş görüşmelerinin de 
önümüzdeki dönemlerde sektörümüzün 
ve şehrimizin ihracatına olumlu katkı suna-
cağına inanıyorum” şeklinde konuştu.

EIMA FUARI’NA KATILDI
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INNOPARK’TA DİJİTAL AVRUPA 
PROGRAMLARI ANLATILDI

Toplantının açılışında konuşan KSO Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı M. Zahid 
Çatlı, Innopark’ın yeşil dönüşüm ve dijital-
leşme dahil birçok alanda öncü çalışmalar 
yürüttüğünü söyledi. Çatlı, “Odamız öncülü-
ğünde 2016 yılında kurulan Innopark, henüz 
genç bir teknopark olmasına rağmen şimdi-
den teknoloji ve inovasyon alanında faaliyet 
gösteren KOBİ’lere ve girişimcilere sunduğu 
desteklerle, üniversite-sanayi iş birliğini güç-
lendiren, dijital ve yeşil dönüşüm gibi alan-
larda öncü çalışmalar yürüten bir ekosistem 
haline gelmiştir. 75 katılımcı firmamızın yer 
aldığı Innoparkımız, üretim odaklı teknopark 
olarak faaliyetlerini yürütüyor. Buradaki fir-
malarımız, akıllı üretim, artırılmış veya sanal 
gerçeklik, otonom sistem, yapay zekâ, siber 
güvenlik, sensör, robotik, haberleşme, biyo-
teknoloji, tarım, gıda teknolojisi alanlarında 
ürünler, yazılımlar ve teknolojiler geliştiriyor, 
bölgesel ve ulusal kalkınmaya güçlü destek 
sağlıyor” dedi.

Innopark’taki firmaların, kuruluşundan 
bu yana 2 milyon 200 bin dolara yakın ihracat 
gerçekleştirdiği bilgisini paylaşan Çatlı, 35’i 

uluslararası olmak üzere 152 adet de patent 
başvurusu yapıldığını ve 375 ürün geliştirildi-
ğini aktardı. 

Innopark’ın dijitalleşme ve yeşil dö-
nüşüm alanlarında önemli çalışmalar yü-
rüttüğünü aktaran Çatlı, şöyle devam etti: 
“Dijitalleşme ve yeşil dönüşüm alanlarında 
yaptığımız çalışmalarla, firmalarımızı daha 
rekabetçi ve sürdürülebilir bir geleceğe ta-
şımayı amaçlıyoruz. Dijital Avrupa Programı 
da, sunduğu fırsatlarla bölgemizdeki dijital 
dönüşüm ve inovasyonu geliştirme adına 
önemli bir adım olacak. Innopark olarak, bu 
programın sunduğu fırsatların bölgemizde 
daha iyi anlaşılması, programın daha etkin bir 
şekilde kullanılması için çalışıyoruz.”

Çatlı’nın konuşmasının ardından Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı Avrupa Birliği Uzman 
Yardımcısı Murat Tokucu ve Emre Garip ile 
Cumhurbaşkanlığı Dijital Dönüşüm Ofisi 
Dijital Teknolojiler Tedarik ve Kaynak Yöne-
tim Daire Başkanlığı Uzman Yardımcısı Özge 
Demir Çalık DAP hakkında bilgiler vererek, 
başvuru süreçlerini anlatan sunumlarını ger-
çekleştirdi.

Konya Sanayi Odası öncülüğünde şehre kazandırılan Innopark Konya Teknoloji Geliştirme Bölgesi tarafından, 
Cumhurbaşkanlığı Dijital Dönüşüm Ofisi ve Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı iş birliğiyle ‘Dijital Avrupa Programı Bilgi-
lendirme (DAP) Etkinliği’ gerçekleştirildi. Katılımcılara dijital dönüşümü destekleyen DAP hakkında bilgiler verildi.
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Konya Sanayi Odası öncülüğünde ku-
rulun Bütünsel Güvenlik, Sağlık ve Teknoloji 
Kümelenmesi (BÜSAT)’nin olağan genel ku-
rulu gerçekleştirildi. Genel kurulda, mevcut 
başkan Hıfsı Soydemir, güven tazeleyerek 
yeniden başkan seçildi. 

Genel kurulun divan başkanlığını yü-
rüten Konya Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Üyesi Ahmet Küçükbacak, açılışta yaptığı 
konuşmada, Konya Sanayi Odası’nın küme-
lenme faaliyetlerine büyük önem verdiğini 
ve Oda öncülüğünde 5 kümelenmenin ha-
yata geçirildiğini söyledi. Kümelenmelerin 
sektörler arasında iş birliği, dayanışma ve 
bilgi paylaşımını öncelediğini aktaran Kü-
çükbacak, “Odamız şehrimizdeki birçok kü-
melenmenin kurulmasına öncülük etmiştir. 
Konya Otomotiv Yan Sanayi İş Kümesi, Kon-
ya Döküm Kümesi, Konya Ayakkabı Kümesi, 
Konya Tarım Makineleri Kümesi ile Bütünsel 
Güvenlik, Sağlık ve Teknoloji Kümelenmesi 
odamız öncülüğünde kurulan kümelerimiz-
dir” dedi. BÜSAT’ın savunma sanayine yöne-
lik önemli faaliyetler yürüttüğüne dikkat 

çeken Küçükbacak, “2021 yılında kurulan 
BÜSAT, o tarihten bu yana Odamızla birlikte 
ülkemizin gözbebeği sektörlerinden olan 
savunma sanayine yönelik çok güzel işlere 
imza attı. Şehrimizde savunma sanayinin 
gelişmesinde büyük farkındalıklar oluştur-
du. Savunma sanayinde Anadolu’nun en 
büyük organizasyonu olan, ‘Konya Savun-
ma Sanayi Tedarikçi Buluşmalarını’ BÜSAT ile 
birlikte gerçekleştirdik. Yine savunma sanayi 
ana sanayi firmalarını BÜSAT üyelerimizle 
birlikte ziyaret ettik. BÜSAT Başkanımız Sa-
yın Hıfsı Soydemir başta olmak üzere, bu 

zamana kadar dernek için çalışan, koşturan 
tüm üyelerimize teşekkür ediyorum. İnşal-
lah bundan sonra da, daha güzel işlere hep 
birlikte imza atacağız” şeklinde konuştu. 

BÜSAT, ÜYELERİ ARASINDA 
ORTAK ÜRETİM VE 
İŞBİRLİKLERİNİ GELİŞTİRECEK
Daha sonra konuşan BÜSAT Başkanı 

Hıfsı Soydemir de, yaptıkları faaliyetler ve 
hedefleri hakkında bilgiler verdi. Konya’da 
savunma sanayinin gelişmesi için Konya 
Sanayi Odası ile birlikte ortak projeler yürüt-
tüklerini dile getiren Soydemir, bu kapsam-
da ana sanayi firmalarına teknik iş gezileri 
düzenlediklerini, Savunma Sanayii Başkan-
lığı ile görüşmeler gerçekleştirdiklerini ve 
savunma sanayi temalı fuarlara katılım ger-
çekleştirdiklerini aktardı. BÜSAT’ın stratejik 
hedeflerini de anlatan Soydemir, şöyle de-
vam etti: “Üyelerimiz arasında ortak üretim 
faaliyetleri oluşturmayı, işbirliklerini geliştir-
meyi ve ortak projeler yürütülmesi için alt 
yapı oluşturmayı hedefliyoruz. Güvenlik, ha-
vacılık ve sağlık sektörleri başta olmak üzere 
yerli katkı payını artırmaya destek olacak, 
yenilikçi, inovasyon ve girişimcilik kültürü-
nün gelişmesine katkı sağlayacağız. Ayrıca, 
kümelenme konusunda referans oluştur-
mayı ve diğer kümelenme çalışmalarına 
katkıda bulunmayı istiyoruz.”

Konuşmaların ardından gerçekleştirilen 
genel kurulda tek liste ile gidilen seçimde, 
mevcut başkan Hıfsı Soydemir, güven ta-
zeleyerek yeniden başkan seçildi. BÜSAT’ın 
yeni yönetim kurulu şu isimlerden oluştu: 
Hıfsı Soydemir, Enis Hakan Akkaş, Mustafa 
Sezai Öztürk, Ömer Karakuş, Bahattin Düz-
gün, Hüsamettin Vatansev, Adem Şahin. 

GÜVEN TAZELEDİBÜSAT BAŞKANI SOYDEMİR
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Konya’nın sanayiyle kalkınma yolu-
nu seçtiğine dikkat çeken Çatlı, “Şu anda 
Konya’mızda 12 organize sanayi bölge-
miz, 120’nin üzerinde sanayi sitemiz var.  
190’dan fazla ülkeye yıllık 3.3 milyar doların 
üzerinde de ihracat yapıyoruz.  Makineden 
otomotive, savunma sanayinden gıdaya, 
tekstilden plastiğe değin hemen her sek-
törde güçlü işletmelere sahibiz. Konya’mız 
sanayide yükselen bir ivmeye sahip.  Sana-
yi ile kalkınma yolunu seçen Konya’mız-
da şirketlerimizin sürdürebilir olması son 
derece kritik bir konu. Bu pencereden 
bakınca, şirket ortaklıkları, birleşmeler ve 

satın almalar konusunun iyi bilinmesi, bu 
süreçlerin profesyonel bir bakış açısı ile 
yönetilmesi de ayrı bir önem arz ediyor. 
Çünkü, birleşme ve satın almalar, sadece 
mali büyüme değil, aynı zamanda yenilikçi 
iş modelleri geliştirme, küresel pazarlara 
erişim sağlama ve sürdürülebilirliği temin 
etme noktasında da kritik bir araç haline 
geldi. Odamız ve Mevlana Kalkınma Ajan-
sımız işbirliği ile düzenlediğimiz bu prog-
ramda da bu süreçler ve dikkat edilmesi 
gereken hususlarla alakalı sanayicilerimizi 
bilgilendirmeyi amaçladık, işbirlikleri için 
Mevlana Kalkınma Ajansımıza teşekkür 
ediyoruz” dedi.

ŞİRKET DEĞERİ YÜKSELİYOR, 
ULUSLARARASI PAZARDA 
REKABET GÜCÜ ARTIYOR
Daha sonra konuşan Mevlana Kalkın-

ma Ajansı Genel Sekreteri Dr. İhsan Bos-
tancı da, şirketlerin büyümek ve küresel 
rekabet ortamına ayak uydurmak için farklı 
yöntemler izlediklerini, şirket birleşmeleri-
nin, satın almaların ve ortaklıkların bu yön-
temlerin başında geldiğini söyledi.

Bostancı, şöyle devam etti: “Birbirinden 
farklı amaç ve güdülerle gerçekleştirilen 
birleşme, satın alma ve ortaklık kurma iş-

lemlerinin nihai amacı ise şirket değerinin 
yükselmesini sağlamak ve ulusal ve ulus-
lararası pazarda daha rekabet edebilir bir 
hale gelmektir. Her şeyden önce iki farklı 
şirketin çeşitli yollarla birleşmesi, birbirin-
den çok farklı organizasyon yapılarının ve 
kurum kültürlerinin bir araya gelmesi anla-
mına gelmekte ve entegrasyon ihtiyacını 
da beraberinde getirmektedir. Bu nokta-
da, tüm bu avantaj ve dezavantajların göz 
önünde bulundurularak bu yöntemlere 
başvurulması işletmelerin varlıklarını de-
vam ettirmeleri açısından hayati öneme 
sahiptir. Ajans olarak, Konya Sanayi Oda-
mız ile düzenlediğimiz bu programda da 
bölgemizde yer alan paydaşlarımızı bu 
konularda bilgilendirmeyi amaçladık. Kıy-
metli ev sahipliği için Konya Sanayi Oda-
mıza teşekkür ediyorum.”

Açılış konuşmalarının ardından kürsü-
ye gelen Pragma Capital Partners Yönetici 
Ortağı Saltuk Buğra Akbulut da katılımcıla-
ra yönelik olarak yaptığı sunumunda, şir-
ketlerin ortaklıklar, birleşmeler ve satın al-
malar konularında dikkat edilmesi gereken 
hususlar ve süreç yönetimi gibi konularda 
bilgiler aktararak katılımcılardan gelen so-
ruları cevapladı.

KSO’DA ŞİRKET ORTAKLIKLARI 
BİRLEŞMELER SATIN ALMALAR KONUŞULDU

Konya Sanayi Odası ve Mevlana Kalkınma Ajansı iş birliğinde ‘Şirket Ortaklıkları, Birleşmeleri ve Satın Almaları Se-
mineri’ gerçekleştirildi. Seminerin açılışında konuşan Konya Sanayi Odası Başkan Yardımcısı Mehmet Zahid Çatlı, 
Konya’nın üretim ve ihracatla büyüyen bir şehir olduğunu ve işletme ölçeklerinin her geçen yıl büyüdüğünü söyledi
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Innopark Konya Teknoloji Geliştirme Bölgesi’nde yapılan top-
lantıda konuşan Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, 
Konya’nın sanayi ve üretimle büyüyen bir endüstri şehri haline gel-
diğini söyledi. Konya’yı güçlü bir sanayi şehri haline getiren tüm sa-
nayicilere teşekkür eden Başkan Büyükeğen, Arnikon firmasının ba-
şarısı gibi yüzde 100 yerli ve milli mühendislikle geliştirilen ürünlerin 
ülkenin ithalat bağımlılığını düşürdüğüne dikkat çekti. Kule vincin 
Ar-Ge çalışmalarının InnoparK’ta yapıldığına vurgu yapan Başkan 
Büyükeğen, “Innopark Konya Teknoloji Geliştirme Bölgemiz, sana-
yi işletmelerimizin üretim ve ihracat kabiliyetlerini geliştirmek için 
hayata geçirdiğimiz bu alandaki en önemli projemiz. Şu anda 75 

katılımcı firmamızın bulunduğu Innopark, tamamen üretim odaklı 
bir teknopark olarak faaliyetlerini yürütüyor. Katılımcı firmalarımız 
bu zamana kadar, artırılmış veya sanal gerçeklik, otonom sistem, 
yapay zekâ, siber güvenlik, robotik haberleşme, biyoteknoloji gibi 
alanlarda 375 ürün geliştirdi. Bu ürünlerin büyük çoğunluğu da pro-
totip aşamasını geçerek ticarileşmiş durumda. Bugün tanıtımı yapı-
lan kule vinç de, Ar-Ge çalışmaları Innopark’da yapılan ve ticarileşen 
ürünlerden bir tanesi. Bu bizim için ayrıca bir gurur vesilesi. Türki-
ye’nin geleceği de, Konya’mızın geleceği de bu tür yüzde 100 yerli 
ve milli imkanlarla geliştirilen, ithalat bağımlılığımızı düşüren mü-
hendislik projelerindedir. Dolayısıyla ülke olarak bu firmalarımıza ne 
kadar teşekkür etsek az. Yüzde 100 yerli ve milli mühendislikle geliş-
tirilen kule vincin hayırlı olmasını diliyor, işçisinden mühendisine Ar-
nikon firmamızda alın teri döken herkesi yürekten kutluyorum” dedi. 
Arnikon Mühendislik Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Sami Avcılar 
da, firmalarının faaliyetleri hakkında bilgi verirken, şunları söyledi: 
“Bir yıl önce üretimini bitirdiğimiz kule vincimizi, buradaki sahada 
10 aydır test ediyoruz. Ülkemizdeki bu ürünün yaklaşık yüzde 90’ı 
ithal edilmektedir. Bizim hedefimiz milli politikamız olan yerli üreti-
me maksimum katkı sağlamak. Kulekon’u, dünyaya bir marka olarak 
kabul ettireceğimize inancımız tamdır. Kule vincimizin iş gücü ve 
zamandan maksimum fayda sağlaması, yerli olarak üretilecek olma-
sı temel politikamız olacaktır. Ülkemiz, devletimiz ve milletimiz için 
üretmeye, paylaşmaya devam edeceğiz.” Konuşmaların ardından, 
kule vincin tanıtımı gerçekleştirildi.

Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyü-
keğen, Arnikon Mühendislik tarafından geliş-
tirilen kule vincin tanıtım toplantısına katıldı

AR-GE’Sİ INNOPARK’TA YAPILDI 
YÜZDE 100 YERLİ MÜHENDİSLİKLE ÜRETİLDİ
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Konya Sanayi Odası tarafından, ‘İşlet-
me Bütçeleri ve Bütçe Kontrol Tek-
nikleri Eğitimi’ gerçekleştirildi. Röne-
sans Değişim ve Yönetişim Bilimleri 
Enstitüsü Danışmanlarından Nedim 
Narlı tarafından verilen eğitimde, 
Türkiye’de yapılan bütçe uygula-

maları ve buradaki hatalar, sermaye 
bütçelemesi, temel bütçeleme ilke-
leri, satış tahminleri ve satış bütçe-
leri, genel üretim giderleri bütçesi, 
faaliyet giderlerinin planlanması gibi 
alanlarda bilgiler verildi. Eğitim soru 
ve cevaplar ile devam etti.

KSO’DA, İŞLETME BÜTÇELERİ 
EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ

KSO MECLİS BAŞKANI MEMİŞ KÜTÜKCÜ 

ASKON Konya Şubesi ve Konya İhracat-
çılar Platformu tarafından düzenlenen 
programda konuşan KSO Meclis Başkanı 
Memiş Kütükcü, Konya’nın üretim ve ih-
racat potansiyeline dair değerlendirme-
lerde bulundu. Konya’nın ihracatını son 10 
yılda iki kattan fazla artırdığını kaydeden 

Kütükcü, “10 yıl önce yaklaşık 1,5 milyar 
dolar ihracat yapan Konyalı sanayicileri-
miz, bugün 3,3 milyar doları aşkın ihracat 
gerçekleştiriyor. İhracatta sürekli artan bir 
yükseliş ivmesi yakalamış durumdayız. 3 
bin 481 ihracatçı firma ile 195 ülkeye ih-
racat yapan şehrimizin ihracatının yüzde 

95’ini ise sanayi mamulleri oluşturuyor” 
dedi. Konya’nın en fazla ihracat yaptığı 3 
sektörün otomotiv endüstrisi, makine ve 
aksamları sektörü, hububat, bakliyat ve 
yağlı tohumlar sektörü olduğunu söyle-
yen Kütükcü, “Makine ve aksamları sektö-
ründe Türkiye’nin 4. büyük ihracatçısıyız. 
Savunma ve Havacılık Sanayinde İstanbul, 
Ankara ve Eskişehir’in ardından Türkiye’nin 
4. büyük ihracatçısıyız. Otomotiv sana-
yinde ise, Türkiye’nin 7. büyük ihracatçısı 
konumundayız. Bunların yanında, gıda, 
ayakkabı, döküm, iklimlendirme, kimya, 
plastik, araç üstü ekipmanlar en güçlü ol-
duğumuz sektörlerden bazıları” değerlen-
dirmesinde bulundu. Kütükcü, Konya’daki 
ve Türkiye’deki OSB’ler hakkında da katı-
lımcıların sorularını cevaplandırdı.

İHRACATÇI BULUŞMALARINA KATILDI
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Toplantıya; TOBB Başkanı M.Rifat Hi-
sarcıklıoğlu, Konya Sanayi Odası Başka-
nı Mustafa Büyükeğen, Eskişehir Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Celalettin 
Kesikbaş, Ankara Sanayi Odası Yönetim Ku-
rulu Başkanı ve TOBB Yönetim Kurulu Üyesi 
Seyit Ardıç, Adana Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı ve TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi Zeki Kıvanç, Gaziantep Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan Ünverdi, 
İstanbul Sanayi Odası Yönetim Kurulu Baş-
kanı ve TOBB Sanayi Odaları Konseyi Baş-
kanı Erdal Bahçıvan, Kocaeli Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Denizli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Baş-
kanı Selim Kasapoğlu, Kayseri Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı ve TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi Mehmet Büyüksimitci, Bursa 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı ve TOBB Yönetim Kurulu Üyesi İb-
rahim Burkay katıldı. Toplantı sonrasında 
yapılan ortak açıklamanın metni şöyle:

“Sanayicilerimizin sorunlarını, üyele-
rimizin taleplerini, bölgemizdeki ve dün-
yadaki gelişmeleri istişare etmek üzere 
Sanayi Odası Başkanları ile gerçekleştirilen 
toplantımıza ilişkin basın açıklaması.

1. UYGULANAN MAKRO 
EKONOMİK PROGRAMI 
DESTEKLİYORUZ
Artan küresel ve bölgesel risklerle bir-

likte ekonomimiz oldukça zorlu bir süreç-
ten geçiyor. Para politikalarında ve finansal 
istikrar anlamında atılan adımları destekli-
yor, enflasyonla mücadelede bir an önce 
kalıcı sonuç almayı umuyoruz. Çünkü fiyat 

istikrarı olmadığında, rekabet gücümüzün 
nasıl düştüğünü, maliyetleri nasıl yönete-
mediğimizi, bütçemizi nasıl yapamadığı-
mızı hepimiz gördük. Herkesin elini taşın 
altına koyması gereken bir dönemden 
geçtiğimize inanıyoruz.

2. ÜRETİM KAPASİTEMİZİ VE 
İSTİHDAMI KORUMALIYIZ
Bu zorlu süreçte, onlarca yılın emeği ve 

milyarlarca liralık yatırımla hayata geçirilen 
üretim kapasitemizin ve istihdamın korun-
ması büyük önem arz etmektedir. Bunun 
için de öncelikle ticari krediler üzerinde 
uygulanan büyüme sınırının kaldırılması 
ve böylelikle reel sektörde finansmana eri-
şimin kolaylaştırılması gerekmektedir. Özel-
likle son 3-4 aydır yerinde sayan KOBİ kredi-
lerinin en az enflasyon oranında artmasına 
yönelik politikalar geliştirilmelidir. Ayrıca, 
istihdamda yaşanan sıkıntıların çözümü 
için ücretler üzerindeki vergi ve prim yükle-
rinin OECD ortalamalarına çekilmesi, mes-
leki eğitim ile gençlerimizin istihdama yön-
lendirilmesi, mesleki eğitimde kamu-özel 
sektör işbirliğinin geliştirilmesi ve istihdamı 
zorlaştıran mevzuat katılıklarının giderilme-
si gerekmektedir. Öte yandan, küresel eko-
nomide gözlenen ticaret savaşlarına yö-
nelik tedbirlerin alınması ve şirketlerimizin 
yurtdışı kaynaklı haksız rekabete karşı daha 
etkin korunması önem arz etmektedir.

3. ŞİRKETLERİMİZİ BU SÜREÇTE 
YIPRATMAMALIYIZ
Özel sektör, Türkiye’nin büyümesi için 

yatırıma, istihdama, ihracata devam eder-
ken, bazı basın yayın organlarında ve sos-

yal medya hesaplarında şirketlere yönelik 
haksız ithamlar yapıldığı görülmektedir. 
Söz konusu şirketler kayıt dışına kayma-
dan, vergi mevzuatının hükümlerine uy-
gun şekilde faaliyet göstermektedirler. Bu 
şirketlerin birçoğunda Yeminli Mali Mü-
şavir ve Bağımsız Denetçi denetimleri de 
yapılmaktadır. Buna karşılık basında, vergi 
ve teşvik mevzuatını bilmeden, şirketlerin 
her birinin özel durumlarını ve tâbi olduk-
ları düzenlemeleri, indirim ve istisnaları 
dikkate almadan yayımlanan haberler, ka-
muoyunu yanıltmakta ve sanayi işletmele-
rinin itibarlarını zedelemektedir. Ülkemize 
yatırım yapan, binlerce istihdam sağlayan, 
doğrudan ve dolaylı milyarlarca lira vergi 
ödeyen, ihracatla ülkemize düzenli döviz 
geliri sağlayan, Ar-Ge yatırımlarıyla katma 
değer yaratan şirketlerimize yönelik yapı-
lan bu haksız yorumların art niyetli oldu-
ğunu değerlendiriyoruz.

4. VERGİ ADALETİ VE KAYIT DIŞILIKLA 
MÜCADELE ÖNCELİK OLMALI
Şirketlerin sadece vergi levhalarındaki 

rakamlara bakarak o şirketin ödemesi ge-
reken vergiden daha az vergi ödediğini 
iddia etmek ve yorum yapmak hakkani-
yetli bir yöntem değildir. Kamuoyunun 
doğru bilgilendirilmesi ve vergi adaletinin 
sağlanması için gerekli tüm adımların atıl-
masını destekliyoruz. Vergi politikalarında 
önceliğin kayıt dışılıkla ve kayıt dışılığın yol 
açtığı haksız rekabetle mücadele olması 
gerektiğini düşünüyoruz. Bu bağlamda, 
vergi sisteminin daha şeffaf ve adil bir ya-
pıya kavuşmasını bekliyoruz.”

SANAYİ ODASI BAŞKANLARI’NDAN ORTAK AÇIKLAMA
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde bir araya gelen Sana-
yi Odası Başkanları, sanayicilerin sorunlarını, üyelerin taleplerini, bölgedeki ve dünyadaki gelişmeleri istişare etti
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